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Paskovští zastupitelé se sešli na svém 4. zasedání dne 30. dubna. Na programu jednání bylo např. schválení 
rozpočtového opatření č. 1/2015, které bylo vyvoláno 2 vlivy – získáním dotace na restaurování vstupního 
portálu v průjezdu do Paskovského zámku, na straně výdajů pak více vlivy (odvod DPH, posílení prostředků 
na platy zaměstnanců z důvodu tabulkového zvýšení platů., úprava sociálního fondu). Dále se projednával 
výsledek inventarizace majetku v majetku města, majetkové záležitosti, hospodaření DSO Olešná i Regionu 
Slezská brána.

Zastupitelé se také zabývali zvýšenou hlukovou zátěží z Biocelu, pořadím důležitosti pořízení nemovitostí, 
které byly nabídnuty městu (nákup nemovitostí v areálu zámku, nové tělocvičny pro míčové sporty), špat-
ným stavem stromů na ulici Bělské – před pekárnou a stavem Oprechtického potoka v oblasti u hornického 
sídliště.

Mgr. et Mgr. Kristýna Šircová

Z činnosti Zastupitelstva města Paskov
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Zprávy z Rady města Paskov
Rada města Paskov se v období od dubna do května sešla celkem třikrát a to 8. dubna, 22. dubna a 6. května. 

Na svých jednáních Rada města vzala na vědomí
- informaci Orla jednoty Paskov, která nemá zájem provozovat halu po ukončení smlouvy (7. 9. 2015) a jako  
alternativu Orel jednota Paskov nabízí převod haly na město Paskov, za podmínky pronájmu pozemku pod nafukovací 
halou a části sociální zařízení za cca 150.000 Kč/rok (adekvátní část médií by Orel jednota Paskov hradil městu Paskov 
a to pouze do 30. 6. 2016),
- hodnocení průběhu oslav 70. Výročí osvobození Paskova.

Na svých jednáních Rada města schválila
- uzavření smlouvy mezi Moravskoslezským krajem (poskytovatel) a Městem Paskov (příjemcem) o poskytnutí dota-
ce z rozpočtu Moravskoslezského kraje. Předmětem smlouvy je poskytnutí neinvestiční dotace na realizaci projektu 
„Restaurování vstupního portálu do průjezdu zámku v Paskově“,
- doplnění „Ceníku zboží a služeb Města Paskov“ o propagační materiál – kniha Příroda regionu Slezská brána“ za 
100Kč včetně DPH,
- vyčištění Mlýnského náhonu,
- provedení úpravy klubovny seniorů v KD Oprechtice,
- nenavýšení nájmu nebytových prostor Města Paskov o 0,4% (o inflační koeficient),
- uzavření darovací smlouvy mezi Kimex Casino a.s. (dárce) a městem Paskov (obdarovaný) na poskytnutí finančního 
daru ve výši 50.000 Kč na opravy zámku v Paskově,
- zprovoznění ústředního topení a vodoinstalace v době č.p. 38 v Paskově,
- žádost o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje – program „Podpora environ-
mentálního vzdělávání, výchovy a osvěty pro školní rok 2015/2016“ příspěvkové organizace MŠ Paskov.

Na svých jednáních se Rada města zabývala:
- záležitostmi majetkovými a pronájmem bytových prostor,
- otázkou zvýšení bezpečnosti na dětském hřišti v zahradě KCP,
- nabídkou Moravskoslezského kraje na odkoupení objektu č. p. 38 za účelem provozování sociálních služeb,
- průběhem prací na akci Rozšíření hřbitova města Paskov.

Na svých jednáních Rada města vybrala
- nejvýhodnější nabídku na realizaci projektu „Úprava zahrady v přírodním stylu, mateřská škola Paskov“,
- nabídku na zakázku „Zpracování PD pro stavební povolení a projektu pro provádění stavby rekonstrukce budovy „C“ 
č. p. 156 v areálu zámku na seniorské bydlení“,
- nejvýhodnější nabídku na poskytovatele tisku Paskovského zpravodaje Josefa Kleinwächtera.

Na svých jednáních Rada města rozhodla
- podpořit doporučení ředitele Základní školy Paskov rozdělení tříd ve 4. ročníku na dvě třídy. Náklady spojené s roz-
dělením třídy na dvě třídy ve výši cca 360.000 Kč budou hrazeny z rozpočtu Základní školy Paskov.

Kristýna Šircová

Dále upozorňujeme občany na možnost zhlédnutí programu jednání Rady města Paskov na internetových stránkách 
http://www.mesto-paskov.cz/mesto-paskov/programy-rady-mesta a v případě zájmu bližšího seznámení s někte-
rým z projednávaných bodů, můžete přijít na městský úřad a, na základě zákona č. 106/1999 Sb. o svobodném přístu-
pu k informacím, dostat výpis z usnesení Rady města.
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Informace z výborů a komisí Rady města

Finanční výbor se zabýval např. kon-
trolou hospodaření sdružení Paskov 
Net za rok 2014, informacemi o cenách 
za pronájem obecních bytů (úprava a 
sjednocení nájemních smluv, mapo-
vání nájemného v okolních obcích a 
městech, kdy se ukázalo, že Paskov 
má nejnižší nájemné v celém oko-
lí), inventarizací majetku MŠ Pas-
kov a také doplněním ceníku města  
o položku stanovení ceny za  

poskytování informací dle zákona č. 
106/1999 Sb. 

Také byli členové finančního výboru 
informováni o tom, co musí obsa-
hovat přezkum, co zpráva auditora, 
dále pak o povinnosti týkající se vy-
tvoření systému pravidelné kontroly 
hospodaření města a hospodaře-
ní jeho příspěvkových organizací.

Komise pro školství a vzdělávání, kulturu a tělovýchovu

Letopisecká a dokumentační komise

Finanční výbor          Osadní výbor Oprechtice

Redakční rada zpravodaje

"Poděkování občanům Oprechtic“

Koncem měsíce května byla dokon-
čena akce "Energetické úspory KD 
Oprechtice", v rámci které probíhaly 
i stavební úpravy v interiéru sálu kul-
turního domu. Z iniciativy některých 
Oprechtických žen proběhla výzva 
Osadního výboru na generální úklid 
KD, které se dobrovolně zúčastnili Ža-
neta Krejčí, Ilona Nováčková, Monika 
Krejčí, Zdeňka Haladejová, Romana 
Matějná, Ludmila Žáčková, Helena 
Hrušková, Lenka Vojkovská, Ludmila 
Matějná, Denisa Ryšková, Hana Stibo-
rová, Markéta Maluchová a za muže 
Miroslav Staněk, Miroslav Švec, Lukáš 
Vojkovský a Tomáš Matějný ml. 
Všem výše uvedeným patří velký dík 
za jejich pomoc a nemalé pracovní 
nasazení.

Za Osadní výbor Oprechtice
Michal Stibor

Poslední schůze komise se uskutečni-
la 4. května. Projednávali jsme zejmé-
na zavedení kamerového systému ve 
městě. Umístění kamer zpracovali 
strážníci Městské policie. V první fázi 
komise doporučila umístění 7 kamer. 
Dále se členové komise vyjadřovali k 
návrhu změny jízdního řádku linky č. 
370 v souvislosti s výstavbou doprav-
ního terminálu Dubina v Ostravě. Při-
pomínky byly odeslány společnosti 
KODIS k zapracování. Nejvýznamněj-

šími změnami by měly být časové 
posuny spojů a prodloužení spojů 
až do zastávky Řepiště,u kříže. Zá-
roveň by mělo dojít ke zrušení linky  
č. 375. Změna jízdního řádu pro-
běhne v září. Podrobnějšímu popisu 
možných změn se budeme věnovat v 
příštím čísle Paskovského zpravoda-
je, kdy už bude známa konečná po-
doba jízdního řádu.

Jan Širc
předseda komise

Komise ochrany veřejného pořádku, dopravy a spojů 

Komise pro školství, vzdělávání, tělo-
výchovu a kulturu se při své činnosti 
zabývala přípravou oslav 70. výročí 
osvobození obce, které proběhly 3. 
května 2015. Celá akce i díky pěkné-
mu počasí se vydařila a účast občanů, 
zejména při odpoledním programu, 
byla potěšující. Všem, kteří se na 
přípravě akce podíleli, patří náš dík. 
Poslední schůze komise se zúčastnil i 
starosta obce, který přednesl návrh, 
aby se z této akce stala tradice a aby 
se ve městě konala i podzimní akce  - 

zábavné odpoledne s prostorem pro 
prezentaci místních podnikatelů.

Dále se členové komise zabývali vy-
hodnocením Dotazníku o Základní 
škole Paskov. Dotazníky vyplnilo a 
odevzdalo 63 občanů. Z diskuze k vý-
sledkům dotazníkové akce vyplynulo, 
že tyto by v žádném případě nemě-
ly sloužit k neuváženým závěrům o 
úrovni školy, činnosti pedagogického 
sboru nebo vedení školy, ale měly by 
být základem pro diskuzi jak celou 
situaci v základní škole zlepšit. Bylo 

doporučeno vyvolat jednání zainte-
resovaných stran (školy a obce). Kla-
dem bylo, že odpovídající velmi dobře 
hodnotili vybavení základní školy. Na 
dotaz zda jako problém školy vidí ne-
dostačující vybavení školy, nepřišla 
žádná odpověď, naopak v bodech 19. 
a 20., kde vyjadřovali svá vlastní mí-
nění, se o vybavení školy vyjadřovali 
s uznáním.

Zdeněk Pejhovský
předseda komise

Komise se zabývala přípravou záležitostí 
mapování dějin 1. Sv. války a sesbíráním 
podkladů u příležitosti 70. výročí, kdy se 
podařilo z 95% získat podklad pro vytvo-
ření pamětního tabla občanů Paskova a 
okolí, kteří přišli o život v průběhu 2. sv. 
války v koncentračních táborech. Dále se 
zabývala pořízením technického zaříze-
ní, na kterém by se uchovávala fotodo-
kumentace města Paskov.   

Kristýna Šircová

Kontrolní výbor pokračoval v kontro-
le poskytnutých dotací za rok 2014 
subjektům, u kterých byly na před-
chozích jednáních nějaké nejasnosti.

Sbor pro občanské záležitosti navští-
vil během února – dubna 39 jubilantů 
a přivítal 11 nových občánků Pasko-
va. Členové komise rovněž vypomá-
hali při oslavách 70. výročí osvoboze-
ní Paskova. 

Redakční rada Paskovského zpra-
vodaje připravovala podklady pro 
výběrové řízení na novou tiskárnu 
a poté, co Rada města vybrala nej-
výhodnější nabídku, vzala Redakční 
rada na vědomí novou tiskárnu – fir-
mu Kleinwächter. 
Také byly znovu rozeslány všem spol-
kům a organizacím zásady pro vypra-
cování článků.

Kristýna Šircová

Kontrolní výbor

Sbor pro občanské záležitosti
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Opravy mostů a propustků v Paskově
Milí spoluobčané, chci Vás informo-
vat o opravách mostů a propustků, 
které probíhají v současné době v na-
šem města:

1) Oprava mostu M 11, která proběh-
la v měsících dubnu a květnu
Na ulici U parku probíhala oprava 
mostu M 11, oprava tohoto mostu 
byla iniciována hlavní prohlídkou to-
hoto mostu, kdy zjištěním bylo, že 
most je na hranici své životnosti. Oce-
lové konstrukce byly přetíženy vyso-
kou asfaltovou vrstvou, betonové pilí-
ře byly rozpraskány a jejich celistvost 
se prudce zhoršovala. 

Při realizaci rekonstrukce byla pro-
dloužena nosná čela mostu tak, aby 
se na ně dala připevnit lávka pro pěší, 
pokud v budoucnu vznikne chodník 
kolem zámecké zdi. Dále jsou v boč-
ních konstrukcích umístěny chráničky, 
které by byly využity v rámci rozvoje 
sítě Paskovnet, nebo veřejného osvět-
lení. V místě křížení ulic U Parku a U 
potoka bude nově z bezpečnostních 
důvodů protaženo zábradlí. Instalace 
proběhne v měsíci červenci. V násle-
dujících letech je plánovaná oprava 
povrchu komunikace v celé délce s 
propojením asfaltu s ulicí Fučíkovou.
 

2) V měsíci červenci a srpnu je pláno-
vaná oprava propustku P 2 u rybníku 
Očka.

Na propustku byla provedena hlavní 
prohlídka s výsledkem, který upozor-
ňuje na špatný stav propustku. 
Po ukončení rekonstrukce bude pro-
vedeno i zpevnění komunikace tak, 
aby se dala využívat jako cesta pro 
pěší a cyklisty, kteří se chtějí bezpečně 
dostat ke Hřbitovu. V současné době 
se vyřizuje dokumentace k prodlužení 
chodníku, který povede od zastávky 
autoopravna k ulici Místecká, vedoucí 
k rybníku Očko.

3) Most M 13 na ulici Mírová
Poslední týden v červnu proběhne 
zahájení opravy mostu M 13 na ulici 
Mírové. I na tomto mostu bylo hlavní 
prohlídkou zjištěno, že most je v hava-
rijním stavu. Po dobu opravy bude u 
mostu zřízená lávka pro pěší. Ukonče-
ní opravy je plánováno na konci srpna 
tak, aby mohl proběhnout závod Pas-
kovský kryťák.  V následujících letech 
je plánována oprava komunikace na 
ulici Mírová.

  

Opravy a rekonstrukce mostů byly 
v investičním plánu města Paskov. 
V roce 2012 proběhla rekonstrukce 
mostu na ulici Kirilovové, v roce 2013 
proběhla oprava propustku P 2 na uli-
ci Zahradní.

V roce 2015 probíhají rekonstrukce 
mostu M 11, M 13 a propustku P 2. 
Dále v současné době běží reklamace 
protiskluzových nátěrů na lávkách u 
cukrárny a školní jídelny. Za tuto práci 
budou městu vráceny všechny pro-
středky, které realizační firma účtova-
la. Vrácené prostředky budou použity 
k výměně povrchu lávek.

Za město Paskov:
Ing. Zdeněk Bělík 

místostarosta města
Sběr biologicky rozložitelného 

komunálního odpadu
 rostlinného původu

 

V souladu s novelou zákona o odpa-
dech č.229/2014 Sb. bude pro občany 
Paskova v době od 1. 4. - 30. 10. 2015 
přistaven velkoobjemový kontejner 
na biologicky rozložitelný komunál-
ní odpad (BRKO)rostlinného půvo-
du (trávu, listí, zvadlé květiny, plevel 
a shnilá jablka) na nádvoří u bývalé 
ZUŠ. Hrubší odpad (větve), prosíme 
ukládat vedle kontejneru.

Každoroční úklid okolí Paskova byl 
letos o něco dříve, než bylo zvykem, 
neboť se město Paskov rozhodlo při-
pojit k celostátní akci "Ukliďme Čes-
ko".

"Jsem ráda, že se naší tradiční akce 
zúčastnilo tolik rodin s dětmi, které 
si uvědomily, že vyhazovat odpadky 
mimo odpadkový koš je jedna strana 
mince a druhou stranou je - o něco 
těžší - jejich sbírání" shrnula Kristýna 
Šircová.

V Paskově se úklid provádí pravidel-
ně na přelomu května a června, kde 
se do úklidu zapojují dobrovolníci, 
základní škola i skupina Kačerů (pří-
znivci geokešingu).

"Olešnou jsme prošli po obou bře-
zích, kdy jsme z řeky vytáhli pneuma-
tiky, koberce, okenní rámy, igelity, pet 
láhve a mnoho dalšího" sdělil hlavní 
koordinátor akce Aleš Šafránek.

Celkem v okolí řeky sesbírali dobro-

volníci 15 pytlů odpadků a další ne-
bezpečný a velkoobjemový odpad 
byl hned odvážen multikárou města 
Paskov. "Mrzí mě, že si lidé neváží 
okolí a vyhazují odpadky na zem a do 
vody" podělil se o své dojmy desetile-
tý Robin Žvák.

"Troufám si tvrdit, že úklid Paskova v 
letošním roce nebyl posledním, neboť 
zájem dobrovolníků je velký" uzavřel 
Šafránek.

Město Paskov uklízelo řeku Olešnou
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Vážení spoluobčané,

Jelikož se množí dotazy, ohledně e-
-aukcí, zasílám informace týkající se 
možného zařazení do II. kola e-aukce 
na nákup el. energie a plynu. Zhruba 
v polovině trvání vaší smlouvy vám 
byla poštou doručena obálka s infor-
macemi o vašem možném znovuza-
řazení do e-aukce médií, společnosti 
eCentre a.s., která byla realizátorem I. 
kola při výběru dodavatelů na elektři-
nu a zemní plyn pro občany Paskova.  
(POZOR, informace k elektřině a plynu 
nemusely dojít ve stejném termínu, 
protože ani vaše smlouvy nemusely 
mít stejný termín zahájení dodávek )

Většina z vás, kteří nabídky z e-auk-
ce využili, jste už také obdrželi i prv-
ní roční vyúčtování za média a mohli 
tak posoudit, zdali a nakolik, byl tento 
váš krok, při změně dodavatele médií, 

pro vás přínosný. Pokud budete chtít 
znovu dosáhnout cen z e-aukce, stačí 
postupovat v souladu s obdrženými 
informacemi, tzn. vyplnit a podepsat 
přiloženou žádost o znovu zařazení do 
e-aukce a spolu s posledním vyúčto-
váním za média, ji odeslat nazpět, na 
adresu eCentre. Cílem tohoto je zjistit 
přesný termín zahájení dodávek.

Pokud tak zájemce učiní, je násled-
ně zařazen do aukce a v případě  
dosažení úspory, je mu poté předá-
na smlouva k podpisu, smlouva je se 
stejnými parametry, tzn. opět dvou-
letý kontakt a opět bez automatické 
prolongace.!!! (zde je veškerá admi-
nistrativa opět vyřešena za občana)

Znovu zařazení do dalšího kola e-auk-
ce, není pro nikoho povinné. Je třeba 
ale mít na paměti, že „nové“ stávající 
smlouvy jsou na dobu určitou, bez au-

tomatické prolongace.!!! Tudíž, v pří-
padě individuální změny dodavatele, 
tak musíte s předstihem myslet na to, 
že bude třeba podepsat nové smlou-
vy na další období, s novým, vámi vy-
braným dodavatelem.

Pokud se rozhodnete zůstat u stávají-
cího dodavatele, to je také možné, je 
pak ovšem nutné počítat s tím, že po 
ukončení dvouletého období zajiště-
ného aukcí, přejde účtování za média, 
na standardní ceník dodavatele.!!!

Většina smluv s eCentre vyprší našim 
občanům k datu 1. 1. 2016.

V případě vašich dotazů, se můžete 
taktéž obracet přímo i na p. Janků.

Kontakt na něj naleznete v informač-
ním dopise.

 Za finanční výbor Michálek Petr

II. kolo e-aukce Paskov 2016

Váženi občané,

jelikož mi, ani nikomu ze zastupitelů, 
či rady města, nebyla v minulem zpra-
vodaji číslo 2/2015 dána možnost, re-
agovat na článek paní Žiškové, činím 
takto dodatečně nyní.  

Pro objasnění použiji informace a ci-
taci p. Mgr. Ludvíka Matouška a JUDr. 
Adama Furka,  z článku Hospodařeni s 
majetkem obce.

„Obrázek“ o tom, si už jistě uděláte 
sami.

Výčet toho, co "tak nějak" patří nám 
všem.
„Výčet toho, co "tak nějak" patří nám 
všem, se od dob našich otců a dědů 
rozumně zúžil.
Pro pořádek tedy dodejme, že ani 
obecní majetek (hmotný, nehmotný, 
či finanční) nepatří všem občanům 
obce a o nic více nepatří zvoleným za-
stupitelům nebo starostům. Obec jako 
jeho vlastník se zvláštním posláním 
má tento "veřejný majetek" užívat 
k plnění bohulibých, chcete-li veřej-
ně prospěšných cílů. To znamená, že 
míra bohatství obce má svůj sociální 
dopad z hlediska zájmů občanů obce, 

kraje a státu. Štěstím pro obec jsou 
zastupitelé, kteří o její majetek pečují 
a vynalézavě ho rozmnožují.

Obce a města mají jeden neopominu-
telný úkol a cíl, jemuž musí podřídit 
veškerou svoji existenci a chování: pe-
čovat o všestranný a dlouhodobý roz-
voj svého území a potřeb všech svých 
občanů. Občanskému tlaku, který by v 
oblasti hospodaření zmíněné cíle mí-
jel, jsou orgány obce a jejich členové 
povinni vzdorovat. Neměli by plnit za 

každou cenu požadavky voličů, pokud 
by šlo o krátkozraké, do budoucna 
neudržitelné či zásadně nevýhodné 
kroky. I vládnutí na komunální úrovni 
musí vycházet z principů demokratic-
kého, právního a ústavního státu. Ten 
sice respektuje přání a vůli voličů vy-
jádřené ve volbách, ale tento akt nijak 
nesnímá břemeno ze zvolených před-
stavitelů respektovat jasné zákonné a 
ústavní mantinely.“

 Za finanční výbor Petr Michálek

Výčet toho, co „tak nějak“ patří nám všem



Činnost obyvatel po vyhlášení
varovného signálu při úniku

nebezpečné látky

po vyhlášení varovného signálu se předává tísňová
informace o nebezpečí vzniku nebo již nastalé chemické

havárii a o opatřeních k ochraně obyvatelstva
elektronickými (mluvícími) sirénami, obecními rozhlasy

a vysíláním rozhlasu a televize

Obsah informace předávaný sirénou:

� Vyhledejte ukrytí ve vyšších patrech nejbližší budovy na odvrácené
straně.

� Uzavřete a utěsněte  dveře a okna, vypněte ventilaci.
� Cítíte-li zápach, přiložte na ústa kapesník či jinou tkaninu.
� Poslouchejte vysílání  rozhlasu a televize.
� Varujte ostatní ohrožené osoby, zbytečně netelefonujte.
� Dodržujte pokyny hasičů, policistů a zdravotníků.
� Pomáhejte starým, tělesně postiženým a nemocným lidem.

Po varovném signálu dodržujte tyto zásady :

www. hzsmsk.cz

„Chemická havárie, chemická havárie, chemická havárie.
Ohrožení únikem škodlivin. Sledujte vysílání českého
rozhlasu, televize a regionálních rozhlasů. Chemická
havárie, chemická havárie, chemická havárie.“

Varovný signál
se vyhlašuje

kolísavým tónem sirény po dobu
(i opakovaně)

„všeobecná
výstraha“

140 vteřin
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 1. Základní informace k ži-
votní situaci:
Místem trvalého pobytu 
se rozumí adresa pobytu 
občana v České republice 
(dále jen „občan“), kterou 
si občan zvolí zpravidla v 
místě, kde má rodinu, ro-
diče, byt nebo zaměstnání. 
Občan může mít jen jedno 
místo trvalého pobytu.
2. Kdo je oprávněn v této 
věci jednat (podat žádost 
apod.):
a)  občan starší 15 let nebo 
jím pověřený zmocněnec 
na základě ověřené plné 
moci,
b)  pověřený zmocněnec na 
základě ověřené plné moci,
c)  zákonný zástupce za ob-
čana mladšího 15 let, popř. 
pěstoun
d)  zákonný zástupce za ob-
čana, jehož svéprávnost je 
omezena tak, že není způ-
sobilý ohlásit změnu místa 
trvalého pobytu,
e)  podpůrce na základě 
smlouvy o nápomoci nebo 
člen domácnosti, jejichž 
oprávnění k zastupování 
občana bylo schváleno sou-
dem, nebo jím pověřený 
zmocněnec na základě ově-
řené plné moci
3. Jaké jsou podmínky a 
postup pro řešení životní 
situace:
Občan hlásí změnu místa 
trvalého pobytu ohlašovně 
v místě nového trvalého 
pobytu. Při ohlášení změ-
ny místa trvalého pobytu 
občan vyplní a podepíše 
přihlašovací lístek k trvalé-
mu pobytu, který obsahuje 
údaje o jeho jménu či jmé-
nech, příjmení a rodném 
čísle, předchozí a nové ad-
rese místa trvalého pobytu 
občana a údaje o vlastníku 
objektu. Kromě přihlašova-

cího lístku k trvalému poby-
tu je občan povinen před-
ložit zákonem stanovené 
doklady.
4. Jakým způsobem zahájit 
řešení životní situace:
Ohlášení změny místa trva-
lého pobytu na ohlašovně v 
místě nového trvalého po-
bytu učiněné osobně  tj. na 
Městském úřadě v Paskově
Při ohlášení změny místa 
trvalého pobytu je občan 
povinen vyplnit a podepsat 
přihlašovací lístek k trvalé-
mu pobytu, předložit platný 
občanský průkaz, u něhož 
není oddělena jeho vyzna-
čená část v důsledku změ-
ny místa trvalého pobytu; 
občan po ukončení pobytu 
v cizině předkládá cestovní 
pas; doložit vlastnictví bytu 
nebo domu, nebo doložit 
oprávněnost užívání bytu, 
anebo předložit úředně 
ověřené písemné potvrzení 
oprávněné osoby o souhla-
su s ohlášením změny mís-
ta trvalého pobytu. Takové 
potvrzení se nevyžaduje 
v případě, že oprávněná 
osoba potvrdí souhlas na 
přihlašovacím lístku k trva-
lému pobytu před zaměst-
nancem ohlašovny.

Od 1.7.2009 lze na písem-
nou žádost občana v evi-
denci obyvatel vést též 
údaj o adrese, na kterou 
mu mají být doručovány pí-
semnosti podle zvláštního 
právního předpisu (např. 
zákona č. 99/1963 Sb., ob-
čanský soudní řád, ve znění 
pozdějších předpisů). Tuto 
adresu, její změnu nebo 
zrušení ohlásí obyvatel 
ohlašovně v místě trvalého 
pobytu. 
5. Kde, s kým a kdy můžete 
životní situaci řešit:

Instituce (úřad): 
Městský úřad Paskov, od-
bor správních činností
Kontaktní osoby: Marcela 
Grimmová, tel.: 558 671 
118 (marcela.grimmova@
mesto-paskov.cz; Zdeňka 
Makarová, tel.: 558 671 
118 (zdenka.makarova@
mesto-paskov.cz)
6. Jaké jsou potřebné for-
muláře a kde jsou k dispo-
zici:
Formulář „Přihlašovací lís-
tek k trvalému pobytu“ je 
k dispozici přímo na Měst-
ském úřadě v Paskově, 
nebo na www.mvcr.cz.
7. Jaké jsou poplatky a jak 
je lze uhradit:
Správní poplatek za ohlá-
šení místa trvalého pobytu 
(za osoby uvedené na jed-
nom přihlašovacím lístku) 
je 50,- Kč. Od poplatku jsou 

osvobozeny osoby mladší 
15 let. Správní poplatek se 
hradí v hotovosti.
Za ohlášení doručovací ad-
resy se správní poplatek 
nehradí.
8. Jaké jsou lhůty pro vyří-
zení:
Lhůty pro vyřízení nejsou 
stanoveny, obvykle je ohlá-
šení změny místa trvalého 
pobytu provedeno bezod-
kladně.
9. Jaké další činnosti jsou 
po žadateli požadovány:
Občan je povinen do 15 
pracovních dnů po dni, kdy 
ohlásil změnu místa trvalé-
ho pobytu, požádat o vy-
dání nového občanského 
průkazu.

Redakčně upraveno.
Celé znění k dispozici  
na MěÚ Paskov.

Přihlášení k trvalému pobytu, hlášení adresy pro  
doručování - Občan vyřídí na MěÚ Paskov
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Okénko Městské policie

Na základě objednávky Města Paskov proběhla dne 28. 4. 2015 
odborná technická kontrola zařízení dětských hřišť v Paskově. 
Kontrolu prováděl autorizovaný odborný technický kontrolor. 
Bylo zkontrolováno celkem 31 herních prvků na všech dět-
ských hřištích v Paskově a Opechticích. O výsledku kontroly byl 
zpracován podrobný protokol vč. popisu případné závady a ná-
vrhu způsobu jejího odstranění: 

- Čtyři nevyhovující herní prvky (skluzavka Oprechtice, hou-
pačka a pružinová kolébka na sídlišti Papírenská a houpačková 
sestava U náměstí) budou odstraněny.
- Dva herní prvky (pružinové kolébačky – KCP) budou z důvodu 
malé dopadové plochy přemístěny na vhodné místo.
- Na poškozenou skluzavku v KCP bylo objednáno náhradní 
plexi okno a po dodání bude neprodleně vyměněno. Zde bych 
apeloval na rodiče z důvodu větší kontroly dětí při jejích hrách, 
neboť tato oprava bude stát město přes 4.000Kč.
- Drobné závady na ostatních herních prvcích (přebroušení, 
nátěry, dotažení šroubů, dosetí porostu, odstranění kamenů, 
posypání dopadových ploch, prohrabání pískovišť a.p.) budou 
dle protokolu odstraněny.
- Přechodový terénní profil z kamení (KCP) bude vyřešen vy-
bráním kamenů a nahrazením buď zatravněním nebo pryžo-
vou dlažbou Sapekor (poptána nabídka).
- Skatepark(U rampa) bude řešena celkovou renovací nátěrů a 
přebroušením všech ostrých hran
- U hřišť s chybějícími návštěvními řády budou dle ČSN EN1176-
7 doplněny.

Některé vyřazené herní prvky budou nahrazeny novými (např. 
Oprechtice - Hasičská zbrojnice). Je velmi důležité věnovat se 
trvalé kontrole dětských hřišť z důvodu bezpečnosti našich 
dětí.

Zpracoval Ing. Přeček Aleš

V termínu 1. 7. 2015-25. 8. 2015 bude probíhat rekonstrukce 
silnice II/477 Vratimov – Lískovec vč. silnice III/4794. Z toho-
to důvodu musí řidiči počítat s částečnými uzavírkami a kyva-
dlovou dopravou řízenou světelnou signalizací v úseku Vra-
timov, centrum – Řepiště, statek.  V případě silnice III/4794 
- ( Řepišťský kopec) bude tato uzavírka úplná (termín 30.7-
25.82015). V případě této úplné uzavírky, bude objízdná trasa 
vedena přes Hrabovou a kolem rybníků Kuboň. Pro nákladní 
vozidla nad 12t. bude tato objízdná trasa platit i při rekonstruk-
ci úseku Vratimov-Řepiště. Vozidla na výšku nad 3,8 m budou 
využívat též rychlostní komunikaci R56 z důvodu sníženého 
průjezdného profilu v lokalitě Paskov – nadjezd.

Ing. Přeček Aleš

Vážení občané, rád bych vás informoval o činnosti 
Městské policie Frýdek-Místek na území města Pas-
kov, kde na základě veřejnoprávní smlouvy mezi Sta-
tutárním městem Frýdek – Místek a městem Paskov 
plní všechny úkoly stanovené zákonem o obecní poli-
cii nebo zvláštními zákony.

Úvodem bych si Vás dovolil seznámit s tím, že v prů-
běhu letošního roku došlo ke změně strážníku na po-
zici okrskáře, kdy okrskářskou činnost pro město Pas-
kov nově vykonávají strž. Charbulák Lubomír a strž. 
Kubánek Lukáš. 

Při hlídkové činnosti okrskáři na denních směnách 
zajišťují bezpečnost na přechodech u ZŠ, dále pak 
dohlížejí na dodržování dopravního značení ve měs-
tě, zejména pak na dodržování zákazu vjezdu vozidel 
nad 12t. Minulý měsíc v Panském lese v Oprechticích 
proběhla dopravně-bezpečnostní akce v součinnosti s 
lesní stráži a obvodním oddělením policie ČR Brušperk 
na vjezd terénních vozidel a motocyklů, které poško-
zují lesní porost a plaší zvěř. 

Hlídka se rovněž zaměřuje na dodržování OZV na po-
žívání alkoholu na veřejnosti, hlavně v centru města, 
zámeckém parku, a na autobusových zastávkách. Po 
dohodě s vedením ZŠ se provádí kontroly areálu školy 
jak v době po skončení vyučování, tak i v nočních ho-
dinách. Na nočních směnách dohlížejí na dodržování 
veřejného pořádku v centru města, bezpečnost silnič-
ního provozu (např. na neosvětlené cyklisty) a řízení 
vozidel pod vlivem alkoholu. 

Nedílnou součásti městské policie je útvar prevence 
kriminality. I tento úzce spolupracuje s městem Pas-
kov. V letošním roce útvar prevence zorganizoval na-
příklad dne 29. 1. dopravní výchovu pro žáky 4 třídy. 
Tito žáci si své nabyté znalosti vyzkoušeli v praxi 24. 4. 
2015 na dopravním hřišti ve Frýdku-Místku. Dále pro-
běhla 25. 3. v mateřské školce beseda s předškoláky. 

Začátkem měsíce května proběhlo forenzní značení 
jízdních kol, které se setkalo s velkým zájmem obyva-
tel, označeno bylo 55 jízdních kol. 

Závěrem bych chtěl znovu připomenout, že každou 
první středu v měsíci v době od 15:00 hod do 17:00 
hod. se občané mohou obrátit se svými připomínkami 
nebo dotazy na určené strážníky přímo na městském 
úřadě, kdy v prostorách zasedací místnosti probíhají 
hodiny pro veřejnost. Taktéž nás mohou kontakto-
vat na lince 156 nebo prostřednictvím místostarosty 
pana ing. Klimundy.

Strž. Charbulák a strž. Kubánek

Rekonstrukce silnice II/477
Vratimov-Lískovec vč. silnice

III/4794

Kontrola zařízení dětských 
hřišť v Paskově
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Poděkování rodičům 
dětí z MŠ Paskov

MŠ Paskov -škola v přírodě

Vystoupení sborečku „Notička“

Uteklo to jako voda a jsme zase o rok starší. 
Téměř celý školní rok 2014/2015 byla kapaci-
ta mateřské školy naplněna. I letos odchází do 
1. třídy velká skupina dětí. 

Dne 12. 5. 2015 v sále MÚ v Paskově bylo za 
přítomnosti p. starosty pasováno na školá-
ky 28 dětí. A byl to pro všechny zúčastněné 
slavnostní okamžik. Velice hezky si připra-
vila kulturní program s dětmi 1. stupně ZŠ  
Paskov p. Mgr. Petra Klimundová. Děti nám 
za doprovodu kytary zazpívaly krásné písně, 
se kterými se dokonce umístily mezi prvními 
na pěvecké soutěži. Bylo vidět, že i děvčata  
hrající na zobcovou flétnu celý rok pečlivě tré-
novaly a nejen to…bylo vidět, že je to baví a 
že jim hudba přináší radost…a to je nejdůle-
žitější! 
Všichni předškoláci dostali pasovací listiny, 
medaile a dárečky, které jim budou ještě 
dlouho připomínat mateřskou školu. Přejme 
jim ve škole jen to nejlepší, radost a zdraví!

Za celý team zaměstnanců Mateřské školy 
Paskov bych chtěla poděkovat všem rodičům, 
kteří se aktivně zapojovali do programu „Začít 
spolu“ v naší MŠ, spolupracovali na různých 
akcích (Podzimní strašení, Vánoční cinká-
ní, Dílny s rodiči, Zahradní slavnost apod.) a  
aktivitách (výlety, soutěže, a jiné programy 
pro děti). Je vidět, že v našem městě a okolí je 
mnoho rodičů, kteří chtějí být součástí vzdě-
lávací soustavy, chtějí být spolu s učitelkou 
jeden celek, který se podílí na výchově dítěte 
a záleží jim na tom, aby mateřská škola posky-
tovala dětem zázemí, pocit jistoty a v nepo-
slední řadě dobrý start na životní dráze.

Vážíme si Vaší snahy a spolupráce, děkujeme 
za bezvadně strávený školní rok a věříme, že 
i další, kteří přicházejí do MŠ po Vás nám bu-
dou inspirací a společníky při výchově a vzdě-
lávání našich nejmenších.

Užijte si krásné, sluncem vyhřáté léto, bez 
úrazů a potíží a v září 2015 se budeme těšit 
nejen na naše o rok starší děti, ale i na 31 no-
váčků.

Za MŠ Paskov
Bc. Jarmila Petrošová, ředitelka

V posledním květnovém 
týdnu absolvovalo 3O dětí z 
naší mateřské školy v rekre-
ačním středisku odborové 
organizace Evraz Vítkovice v 
Horní Bečvě školu v přírodě. 
A jak už název napovídá, byl 
program celého týdne za-
měřen právě na přírodu, a to 
na její poznávání, ochranu, a 
život v přírodě vůbec.

Děti se učily poznávat jehličnaté stromy podle jehličí, kůry a šišek, ob-
jevily i jediný druh u nás rostoucího listnatého stromu, který se rovněž 
může pyšnit šiškami (jedná se o olši lepkavou). Prakticky si vyzkoušely, 
že i rostliny slyší (šťavel při zatleskání složí listy).
Společně se vydaly po stopách zvířátek žijících v našich lesích a postavi-
ly domečky z větviček a jehličí pro lesní skřítky.
V kloboucích vyrobených z přírodních materiálů si zatančily na „klobou-
kovém bále“ spojeném s opékáním buřtů.
Prostor byl i pro pohyb a odpočinek s poslechem čtených pohádek a při 
loutkových hrách.
Výčet všech našich činností se nedá napsat do jednoho článku, zážitků, 
které si budeme dlouho pamatovat, máme spoustu.

Ing. Olga Golasová, pedagog, tř. Křemílek

V neděli 3. května 2015 se od 14 hodin konaly oslavy 70. výročí osvo-
bození Paskova. Akce byla zahájená pietním aktem položení věnců k 
památníkům u školy a v parku. Od 15. hodin byl pro návštěvníky při-
chystán kulturně sportovní program pro všechny generace, který obo-
hatila i místí mateřská škola svým kraťoučkým vystoupením.  V areálu 
zámeckého parku se se svou písní Pět minut v Africe předvedl dětský 
pěvecký sbor ,,NOTIČKA,,.  Děti měly velikou trému, protože to pro ně-
které bylo první vystoupení před tak velkým publikem. 

I přesto se na vstoupení velmi těšily, protože se přišli na ně podívat 
rodiče, prarodiče, sourozenci a spousta kamarádů.  Po nastoupení na 
scénu svůj strach děti překonaly a píseň zazpívaly i zatančily jak nejlépe 
dovedly. Bohaté publikum přistoupilo k dětem téměř na dotek a vy-
tvořilo krásnou atmosféru, za níž děkujeme. Po vystoupení děti čekala 
odměna v podobě bonbónů a občerstvení párek se sodovkou. Největší 
odměnou však jistě byl úsměv rodičů a potlesk diváků.

Sboreček „NOTIČKA“ vystoupil také v ZŠ v Paskově. Dne 21.května sbo-
reček zpestřil den svým kamarádům z prvních tříd a Ferdy Mravence. 
Koncert byl zahájen písní Pět minut v Africe. Všechny děti byly plné 
očekávání a těšily se, co bude dál. V dozvuku Afriky jsme se přenesly do 
českého lesa a zazpívaly pohádku Perníková chaloupka s doprovodem 
klavíru, kterou si jistě rádi osvěžili pilní prvňáci. Dále děti své publikum 
naučily legrační píseň s pohybem „Kdo jsi kamarád“. Děti z prvních tříd 
nás překvapily tím, že si od rána předčítaly píseň Pět minut v Africe a 
na závěr jsme si ji zazpívali všichni dohromady a to byl zvuk!  Po vystou-
pení jsme dostaly odměnu od prvňáků a obrovský potlesk. Děkujeme!

Mgr. Michaela Dvořáková, Bc. et Bc. Barbora Kociánová
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Život kolem nás

... život kolem nás ...

Naše Mateřská škola Paskov se 
letos zúčastnila regionální výtvar-
né soutěže „ŽIVOT KOLEM NÁS“. 
Jednalo se o projekt „Historické 
památky Regionu Slezská brána“, 
který navazoval pro velký úspěch 
na projekt loňský s názvem „ Žije-
me v regionu Slezská brána“.
Soutěž byla rozdělena do několika 
kategorií a to 

MŠ.  1. 3-6 let
ZŠ.  2. 1-3 roč.
ZŠ.  3. 4-6 roč.
ZŠ.  4. 7-9 roč.

Z naší třídy „Ferda Mravenec“ se 
přihlásilo přibližně sedm dětí ve 
věku 5 - 6 let, a to v prosinci loň-
ského roku. Děti malovaly tuží 
a pastelem na téma „Památky z 
Paskova“. S dětmi jsme si některé 
památky prošly, vyfotily a děti se 
poté snažily s pomocí fotografie 

danou památku namalovat.
Hotové obrázky jsme podle poky-
nů na přihlášce poslaly na danou 
adresu a nyní v květnu přišlo vy-
hodnocení soutěže. Výsledky nás 
velice mile překvapily, protože dvě 
z našich dětí se umístily na prvním 
a třetím místě.
1. místo Lukášek Lehnert s mal-
bou Paskovského zámku
3. místo Kateřinka Procházková s 
malbou Paskovského zámku

Protože v termínu od 25.5- 29.5 
odjely děti do Školky v přírodě, 
nemohly se dostavit na předávání 
cen, které proběhlo 27.5 v ZŠ Sed-
liště. Paní ředitelka Bc. Petrošová  
však cenu převzala a dětem bude 
předána přímo v MŠ. Práce dětí 
můžete shlédnout do 19.6 2015 v 
galerii ZŠ Sedliště.

P.uč. Lubeníková

Ve výtvarné soutěži ZŠ Sedliště na téma „His-
torické památky regionu Slezská brána“ se 
sešlo celkem 257 obrázků z 15 škol tohoto 
regionu. Z 27 medailí a diplomů si 12 odvezli 
žáci ZŠ Paskov a 2 ceny získaly děti z MŠ v 
Paskově.

Ve druhé kategorii (1. – 3. třída ZŠ) obsadila 
3. místo Veronika Kunátová (3. A) a
ocenění poroty získala Markéta Foldynová 
(1. A)

Ve třetí kategorii (4. – 6. třída ZŠ) získala 
1. místo Simona Pešatová (6. A), 
3. místo Michaela Balharová a Tereza Šmer-
dová (4. A). 
Ocenění poroty v této kategorii získali Vojta 
Daněk (6. A) a Anna Prokopová (5. A).

Ve čtvrté kategorii (7. – 9. třída ZŠ) se na 
2. místě umístily žákyně 8. A Lucie Kunátová, 
Adéla Bambásková, Lenka Bartošová. 
Dále jsme získali i 2 ocenění poroty v této ka-
tegorii  za grafiku - Aneta Křístková (8. A) a Jiří 
Pěsničák (9. A).

Velmi děkujeme panu starostovi Petru Baďu-
rovi a městu Paskov za poskytnutí dopravy.

Marcela Prokelová

Výtvarná soutěž

V úterý dne 19. května 2015 se konala 
v Mateřské škole v Paskově zahradní 
slavnost. Pro naše děti jsme spolu s 
vedením mateřské školy a ve spolu-
práci s městem Paskov zorganizovali 
velkou odpolední show.  Na této akci 
se podíleli všichni zaměstnanci ma-
teřské školy ve spolupráci s rodiči, 
sponzory mateřské školy a dalšími po-
zvanými hosty. 
Akce probíhala v úterý 19.května 
od ranních hodin. Našim záměrem 
bylo upozornit všechny zúčastněné, 
že naší zahradu čekají velké změny. 
Proto jsme vytvořili výstavku s prvky 
naší nové ekologické zahrady (na-
příklad: hmatový chodník, výtvarné 
práce z recyklovatelných materiálů). 
Naší výstavu si od 8 hodin ráno mohli 
prohlédnout všichni občané Paskova, 
přišly děti ze základní školy, rodiče, 

prarodiče dětí z mateřské školy. Hlav-
ní program zahradní slavnosti byl sou-
středěn na odpoledne. 
K občerstvení nám rodiče napekli 
sladké a slané zákusky, vařila se káva, 
čaj, pro děti džus. 
V 15.30 hodin byla slavnost s velkým 
nadšením všech zúčastněných zahá-
jena a  těšili jsme se na pěkně proži-
té zábavné odpoledne. Byl připraven 
např. taneční program a soutěže s 
klaunem „Hopsalínem“, nafukovací 
hrad p. Bockové (sponzorský dar) a 
p. Finkové, která dětem rozdávala na-
fouknuté balónky zdarma. Pan Mar-
tin Brož připravil  sladké palačinky, 
mateřská škola sponzorovala pro děti 
malování na obličej. Fotografie ze 
slavnosti měla na starost fotografka 
Míša. 
Ale jediné, co jsme nemohli napláno-

vat bylo počasí……
Při zahájení slavnosti začalo krápat a 
kapek přibývalo, později přišel déšť 
a bouřka. Lidé se schovávali pod sta-
ny, pod stříškou kolovny a ve třídě 
Maková panenka. Přes nepřízeň po-
časí děti tančily ve stanu s klaunem 
„Hopsalínem“, rodiče postávali ko-
lem a popíjeli kávu a jedli výborné 
zákusky. V dalším stanu probíhalo 
malování na obličeje dětí, které mělo 
velký úspěch. Potkávali jsme motýly, 
různé pohádkové postavy, strašidla 
a jiné malůvky. Snažili jsme se, aby 
děti měly radost i přes špatné počasí 
a slavnost si pěkně užily. Myslíme si, 
že se nám to podařilo, ale mohlo  být 
daleko lépe. Příště se nám vše určitě 
podaří a budeme jen vzpomínat jak 
nám pršelo, jen se lilo…  

Za MŠ Paskov Alena Horklová

Zahradní slavnost v MŠ



Šikulové v základní škole

... moderátoři ČT s našimi šikuly ...

10

V úterý 7. dubna přijela Česká televize natáčet na 
naší školu dětský pořad Šikulové. V 8 hodin přijel 11ti 
členný štáb se svou technikou na „malou školu“, kde 
si upravili třídu 1.A a začali natáčet první ze čtyř vý-
robků. Deset žáků 1. A vyrábělo kamínkovou rohožku 
na boty. Dalších 11 dětí pomalovalo a ozdobilo kvě-
tináče. Ty pak zavěsily na provázek, připevnily korá-
lek jako „srdce“ zvonku a dekorace na zahradu byla 
hotová. Výroba tužkovníku proběhla ve třídě 3. A. 
Dvanáct třeťáků učilo moderátory pořadu Janu a Iva 
vyrobit tužkovník. Aby byl opravdu praktický, dostala 
Jana s Ivem do tužkovníku propisky „města Paskova“. 
Po obědě se třeťáci pustili do posledního výrobku. 
Tím byli látkoví ptáčci na zavěšení. Pak už následova-
lo rozloučení. Všichni účinkující byli nadšeni a už se 
moc těší, až se uvidí v televizi. 
Premiéra tohoto dílu byla odvysílána na Déčku v ne-
děli 17. května v 11,00h. Repríza pak ve čtvrtek 21. 
května také v 11,00h.

Kamila Vernerová

Začátkem jara jsme s dětmi třetích tříd navštívili populárně na-
učné centrum Svět techniky ve Vítkovicích. Děti si zde na vlast-
ní kůži vyzkoušely mnohé interaktivní pomůcky a panely, moh-
ly přijít na kloub fungování těla, nahlédnout do ptačího světa 
nebo do vesmíru, projít se šnečí ulitou, prohlédnout si jádro naší 
Země, zahrát si na sochaře nebo kosmonauty. Postupně jsme na-
vštívili Svět vědy a objevů, Svět civilizace a Svět přírody, 3D kino 
a Divadlo vědy. Společným jmenovatelem všech světů je poznání 
prostřednictvím zábavy a hry. Děti byly ze všech zajímavých ex-
ponátů nadšené, navíc měly vstup i dopravu zdarma. Děkujeme 
firmě Obrábění Chýlek, která dětem celou akci zaplatila. 

Mgr. Eva Krumplovičová

Škola hrou ve Vítkovicích

... třeťáci ve Vítkovicích ...

Ve dnech 27. a 28. dubna se 13 dětí 
z naší školy zúčastnilo 1. ročníku pě-
vecké soutěže „Sedlišťský slavík“ po-
řádané ZŠ Sedliště v rámci spolupráce 
obcí Regionu Slezská brána. Tématem 
soutěže byla „česká umělá píseň“ a 
soutěžilo se v několika věkových ka-
tegoriích. Celá akce probíhala v sále 
Kulturního domu v Sedlištích, kde 
bylo pro všechny zúčastněné připra-
veno drobné a příjemné občerstvení. 
Pro děti bylo velkou zkušeností to, 
že měly vystoupit na velkém podiu s 
mikrofonem, ze kterého měly zpočát-
ku strach. S tím se ale všichni velmi 
dobře poprali a výsledkem bylo to, že 
jsme z žádné ze čtyř kategorií nevyšli 
naprázdno.
Největší úspěchy přinesla 1. kate-

gorie - nejmladších žáčků, ve které 
zvítězil Davídek Ječmenka a 2. místo 
získala Terezka Platošová, oba z 1. A. 
Ve 2. kategorii pro žáky 2. a 3. tříd zís-
kala 2. místo Anička Jarolímová z 3. A, 
čestným 3. místem byla oceněna také 
Martinka Zatloukalová z 3. B. Největší 
konkurence byla bezesporu ve 3. ka-
tegorii, kde soutěžili žáci 4. - 6. tříd, 
ale i v ní jsme měli své želízko v ohni 
– Elenku Grygarovou ze 4. A, která se 
skončila na 2. místě. Speciální cenu 
poroty získala za své veselé a barevné 
vystoupení Dorotka Krečmerová ze 6. 
B. V nejstarší kategorii žáků 7. – 9. tříd 
naše zpěvačky také uspěly – Markéta 
Erdösová si vyzpívala 2. místo a Do-
minika Kováčová 3. místo.
Chtěla bych ocenit velké nadšení pro 

zpěv a odvahu vystoupit u všech, kdo 
se soutěže zúčastnili, i když se někteří 
na vítězné stupínky nedostali. Nasbí-
rali jsme zkušenosti z prvního ročníku 
a věříme, že příští rok budeme mít 
znovu z výkonů našich zpěváčků ra-
dost. 
Ráda bych závěrem poděkovala také 
ochotným rodičům za pomoc s do-
pravou dětí do Sedlišť a zpět.

Petra Klimundová

Sedlišťský slavík
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Loutnička Pre Test KET
Mezi oblíbené soutěže naší školy patří již tradičně 
pěvecká soutěž Loutnička. Letos se v učebně dra-
matické výchovy  sešlo  30 soutěžících.  V každé  
kategorii 1.až 5. ročníků byli vyhodnocení poro-
tou, kterou tvořily paní učitelky, tři nejlepší zpěvá-
ci.  Zde jsou jejich jména:
 
1.třída
1.Klaudie Kokešová
2.Oskar Michna
3.Adéla Klimundová

2.třída
1.Tereza Furmančíková
2.Adéla Havlíková
3.Dorota Blahútová

3.třída
1.Martina Zatloukalová
2.Filip Zubko
3.Michaela Makarová

4. třída
1.Michaela Balharová
2.Elen Grygarová
3.Valérie Riedlová

5.třída
1.Martina Dzurcová
2.Anička Prokopová
3.Kateřina Kokešová

Mgr. Eva Krumplovičová

Na naší škole již několik let úspěšně pracu-
jí kroužky anglického jazyka, ve kterých se 
snažíme prohloubit znalosti anglické gra-
matiky a hlavně prolomit ostych, vlastní 
nedůvěru a začít v cizím jazyce komuniko-
vat. Nejlepším zúročením celoroční práce 
je úspěšně složená závěrečná zkouška. V 
letošním roce nám bylo umožněno díky 
velmi dobrým partnerským vztahům s Cambridge center ve Frýd-
ku-Místku, vyzkoušet si napsat KET Pre Test (test nanečisto zcela 
zdarma).

Certifikát KET(Key English Test) je určen především pro studenty 
úrovně pre-intemediate (mírně pokročilí) a v České republice tuto 
zkoušku (stejně jako všechny ostatní zkoušky Cambridge ESOL) 
pořádá British Council. Tento certifikát odpovídá úrovni A2 Evrop-
ského rámce a je uznáván  i v zahraničí.

Zkouška je rozdělena na tři části, které jsou dále rozčleněny na 
jednotlivé úkoly. Každá část je zaměřena na jinou jazykovou do-
vednost: Reading and Writing (čtení, psaní), Listening (poslech), 
Speaking (ústní projev).

Pre Testu se účastnili všichni žáci kroužku p. uč. Koriťákové a byli 
přizváni i dobrovolníci z devátých tříd, tzn. celkem 17 žáků. Test 
proběhl podle předem přesně určených instrukcí British Council 
a žáci si vyzkoušeli pravou atmosféru náročných zkoušek (napros-
tý klid, soustředění, přesně vymezený čas, porozumění a správné 
dodržení všech instrukcí).
Dle výsledků, můžeme být na naše žáky po právu pyšní.

Porozumění slyšenému testu bylo vyzkoušeno pěti úkoly (celkem 
25 otázek), na které bylo vymezeno přesně 30 minut. Poslecho-
vou část zvládlo úspěšně složit 12 z celkového počtu 17 kandidá-
tů. Klára Michálková z 9. A dokonce se 100% úspěšností. Dalšími 
úspěšnými byli Benedikta Friedelová 8. A, Lucie Kunátová 8.A, 
Markéta Bláhová 9. A, David Tuan 9. A, Lenka Bartošová 8. A, Jan 
Smisitel 9. B, Kristýna Formanová 9. A, Marek Zajacz 9. A , Ondřej 
Sára 8. A, Aneta Křístková 8. A, Jakub Mohyla 9. A.

Část reading and writing, dvě dovednosti, byly testovány celkem 
56 otázkami (v 9 úkolech), na jejichž vypracování měli žáci 70 mi-
nut. Velkou náročnost tohoto testu nejlépe zvládla Lenka Barto-
šová, která získala 54 z 56 možných bodů. Úspěšní v této části 
byli také Klára Michálková, Jan Smisitel, Markéta Bláhová, Marek 
Zajacz, Kristýna Formanová, David Tuan, Jakub Mohyla, Benedik-
ta Friedelová a Ondřej Sára.
Všem úspěšným gratulujeme k obrovskému úspěchu a Lence Bar-
tošové držíme palce u oficiálního testu, který ji bude čekat kon-
cem června.

Poděkování zde patří také paní Monice Korbelové, ředitelce Lan-
guage Academy a Cambridge Exams Center, za skvělou celoroční 
spolupráci, podporu a možnost ověření si našich znalostí právě 
touto cestou.

 S. Koriťáková

V pondělí 18. května 2015 měli vzorní žáci sraz u 
školy v 7:30, kde je čekal autobus, aby se přepravili 
do sportovního areálu Avalanche v Jeseníkách. 

Po té, co jsme dorazili na místo, jsme se ubytovali 
a vybalili si věci. Pak nás čekala dlouhá čtyřhodino-
vá procházka po okolí. Večer jsme si oddychli po 
náročném dni u ohně a opekli si párky. Druhý den 
jsme jeli na celodenní výlet na přehradu Dlouhé 
Stráně, kde je přečerpávací vodní elektrárna. Měli 
jsme tam prohlídku a zajímavý výklad, který se nám 
velmi líbil. Potom následovala cesta do Velkých Lo-
sin, kde jsme navštívili Muzeum papíru - manufak-
turu na výrobu ručního papíru. Vyzkoušeli si, jak je 
těžké vyrobit papír. Večer jsme byli tak unaveni, že 
jsme šli všichni brzo spát. Další den bylo škaredé 
počasí, tak jsme ho strávili v areálu Avalanche, kde 
jsme hráli různé hry. Večer jsme si všichni společně 
zahráli „Člověče nezlob se“ v lidském provedení. 
Ve čtvrtek nás čekal výlet do Bruntálu na zámek, 
který jsme si prohlédli, některé exponáty nás vel-
mi zaujaly. Po prohlídce zámku, jsme pokračovali 
v cestě do Jiříkova do Pradědovy zahradní galerie, 
kde jsme si viděli, co všechno se dá vyrobit  ze dře-
va. Týdenní pobyt  jsme zakončili super diskotékou 
a ještě teď nám zní v uších Macarena, Macarena… 
V pátek dopoledne nás už čekala cesta domů.

Moc děkujeme za nádherný pobyt v Jeseníkách, 
bylo to tam s Vámi nezapomenutelné.

Hozová Nicola & Terezie Pavlasová,  VI.B

Zájezd vzorných žáků
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Miniolympiáda v anglickém jazyce

I v letošním školním roce se žáci Zá-
kladní školy v Paskově školy zapojili 
do matematických soutěží. Po soutěži 
„Zlatá cihla“ (4. 12. a o které jste již 
byli informování v předchozích číslech 
Zpravodaje), to byly soutěže „Mate-
matický klokan 2015“ a Pythagoriáda.
Soutěž „Matematický klokan 2015“ se 
konala 20. 03. 2015 a v okrese Frýdek-
-Místek se jí v letošním školním roce 
zúčastnilo celkem 7000 žáků převáž-
ně základních škol, z naší školy přesně 
90 žáků. V kategorii CVRČEK (2., 3. r.) 
byli nejlepší Natalie Mihalová ze 3.  A, 
Filip Hajdušek ze 3. B, Vojtěch Maryn-
čák ze 3. B a Anna Jarolímová ze 3. A. 
V kategorii KLOKÁNEK (4. ,5. r.) si nej-
lépe vedli žáci 5. B Šimon Šolc, Viktor 
Michna a Tomáš Kreutziger. V katego-

rii BENJAMÍN (6., 7.  r.) byl suverénně 
nejlepší stejně jako vloni Michael Roz-
prým ze 7.A. V kategorii KADET (8., 9. 
r.) si dobře vedli Simona Mertová z 
9.A, Aneta Horkelová a Patrik Moroň, 
oba z 9.B.
Ve stejném týdnu letos probíhalo i 
školní kolo Pythagoriády, v termínu 
23.- 25. 3. 2015 se ho zúčastnilo 49 
žáků z pátých až osmých tříd. Nejú-
spěšnějšími řešiteli byli Lukáš Pešat z 
8.A, Michael Rozprým ze 7. A a z 5. B 
Anna-Marie Tvrdíková a Anna Proko-
pová. Tito žáci postoupili do okresní-
ho kola soutěže, které se konalo 13. 
května 2015 na 8. ZŠ (žáci 6.,7.,8. r. ZŠ) 
a na 1. ZŠ (žáci 5. roč.) ve Frýdku-Míst-
ku. V okresním kole si nejlépe vedla 
děvčata z 5. B Anna-Marie Tvrdíková 

a Anna Prokopová, také Michael Roz-
prým ze 7. A se stal úspěšným řešite-
lem okresního kola.
Všichni soutěžící si zaslouží uznání 
a poděkování za účast v matematic-
kých soutěžích. Pochvalu si zaslouží 
zejména Anna-Marie Tvrdíková z 5. 
A za nejlepší reprezentaci Základní 
školy v Paskově v okresním kole Py-
thagoriády; zařadila se do čtvrté nej-
lepší skupiny mezi úspěšnými řešiteli 
své kategorie. Ostatním účastníkům 
matematických soutěží školního roku 
2014/2015 přejeme úspěchy v příš-
tích soutěžích i ve školní výuce.

Za předmětovou komisi matematiky, 
fyziky a informatiky

Mgr. Cyril Vráblík

Matematické soutěže ve školním roce 2014/2015

Ve čtvrtek 18. 3. 2015 dva žáci z 5. B Anna Marie Tvrdíková a Tomáš Kreutziger 
reprezentovali naši školu v okresním kole MINIOLYMPIÁDY v anglickém jazyce, 
kde jsme získali v konkurenci 28 soutěžících krásné 6. místo. 
Olympiáda se skládala ze 4 úkolů. Poslechové části, ve které slyšeli třikrát po-
vídání o rodině, která se chystala na dovolenou, a žáci měli zatrhnout slova ze 
seznamu, která uslyšeli během nahrávky. Při druhém poslechu měli roztřídit 
informace a zapsat je správně podle toho, do kterého zavazadla patří a během 
třetího poslechu byla kontrola a dopsání země, kam rodina pojede.
Druhý úkol měl prověřit čtení a porozumění textu. Děti měly najít a  podtrh-
nout  věty, které podaly nesprávnou informaci týkající se určitých obrázků. Dle 
mého názoru se jim toto cvičení povedlo nejlépe a téměř všichni získali plný 
počet bodů. 
Třetí úkol byl už opravdu o tom, jak zvládají gramatiku, což je základ správné 
tvorby vět. Do 15 vět měli z nabídky doplnit správný tvar slovesa. Tady už byly 
patrné rozdíly mezi jednotlivými soutěžícími. 
Posledním a nejtěžším úkolem byla konverzace. Děti si mohly připravit poví-
dání na různá témata, což pro ně byla výhoda. Nemusely se bát, že si vylosují 
téma, které jim třeba nesedne. Mohly tak povídat o čemkoli a v podstatě jak 
dlouho chtěly, pokud to bylo plynulé. Rekord byl 10 minut. Když si to uvědomí-
te, je to úžasný výkon, neboť někteří starší žáci, třeba v osmé, či deváté třídě 
nejsou schopni mluvit souvisle ani 2 minuty. Pak se jich porota zeptala na pár 
doplňujících otázek a ohodnotila jejich výkon max 35 body. Tomáš získal 29 a 
tím si zajistil spolu s 38 body za písemnou část celkem 67 bodů, které stačily 
na skvělé 6. místo. Anička získala pěkné 15. místo. Oběma žákům děkujeme za 
vzornou reprezentaci.

Mgr. Martina Juhasová

V pátek 10. dubna se za krásného slu-
nečného počasí zúčastnilo naše druž-
stvo chlapců z 8. a 9. roč. okrskové-
ho kola v minikopané ve Fryčovicích. 
I přes velkou bojovnost   a nasazení 
na své soupeře nestačili a obsadili  

konečné 4. místo.
Sestava týmu: Denis Jasiok, Jiří Pěs-
ničák, Daniel Malucha, Adam Musil, 
Martin Michna, Robin Pastrňák, David 
Pastrňák

Tomáš Mitura

Minifotbal

Křížem krážem 
Slezskou bránou
Ve čtvrtek 7. května proběhl v pas-
kovském kině Panoráma 6. ročník 
vědomostní soutěže Křížem krážem 
Slezskou bránou. 

Soutěžila mezi sebou tříčlenná druž-
stva jednotlivých základních škol. 
Naši školu reprezentovalo družstvo 
sedmáků - Míša Rozprým, Ota Gol-
ka a Kája Záviský. Sice nezopakovali 
vítězství z minulých let, ale i tak bo-
jovali statečně, protože otázky byly 
dost náročné. Vítězství a dort si ten-
tokrát odvezlo družstvo ze Sedlišť, 
na druhém místě skončila Základní 
škola Masarykova z Vratimova, tře-
tí byli deváťáci z Šenova, čtvrtí my 
a pátou příčku obsadilo družstvo z 
Vratimova Datyňská. Svým kamará-
dům fandili a hlasitě je povzbuzovali 
i spolužáci ze třídy. 

Všem se dopoledne v kině líbilo. 
Dozvěděli jsme se nové zajímavosti 
nejen z historie, kultury, ale i z příro-
dy z našeho Regionu Slezská brána.

Marie Míčková
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Děti z druhého ročníku pobývaly ve dnech 18. -22. 5. 2015 v horském hotelu Jelenovská ve Valašských Kloboukách.
Že se dětem  pobyt velmi líbil svědčí i jejich obrázky a komentáře.

Škola v přírodě 2015

V horském hotelu Jelenovská je 
krásné ticho, jaké byste na Bes-
kydech nezažili. Skvěle tam vaří 
a mají tam krokodýla, který měří 
150cm. 

Martina Žídková

V bazénu byla velká hloub-
ka. V hotelu byly pohodlné 
postele. Byly tam dobré 
otázky. Byla tam i myslivec-
ká vycházka. A taky jsme za-
hlédli slepýše. 

Hana Klečková

Zajímavé bylo, že v tomto hotelu 
bylo velké terárium s živým kroko-
dýlem. 

Filip Šín

Líbil se mi klid přírody. Líbily se 
mi různé stezky s rébusy. Líbily se 
mi vycházky v přírodě. Lííbil se mi 
krokodýl, který byl v hotelu. Byly 
tam i dvě hodné vychovatelky. 
Dobře vařili. 

Tereza Furmančíková

Dobrý den, jmenuji se To-
máš Strakoš. Nejvíce se 
mi na škole v přírodě líbil 
krokodýl a nejlepší den 
byl karneval, potom se 
mi líbil bazén a byly tam 
stezky. Strašně se mi líbily 
švédské stoly. Byl to krás-
ný hotel, strašně moc se 
mi líbil pokoj a ještě jsme 
chodili na procházky. Bylo 
tam krásně.

Tomáš Strakoš

Líbilo se mi všechno, ale nejvíc mě 
ohromil krokodýl. 

Karin Šmerdová

Děkujeme touto cestou sponzorům, mezi nimiž bylo i 
město Paskov.   

Mgr. Pavla Kajzarová, Mgr. Hana Ševčíková, tř.uč.

Moc se mi líbilo, že 
jsme měli každý den 
plavání. 

Adéla Janošková

Bylo tam krásně. Líbilo se mi, že 
tam byl bazén a krokodýl. Chodili 
jsme po různých stezkách. A měli 
tam dobré obědy. 

Adriana Žváková 

Děti z prvních tříd navštívily během 
školního roku v rámci projektu „ Kníž-
ka pro prvňáčka“ několikrát místní 
knihovnu. Proběhly tam besedy a 
děti si také rády prohlížely knížky. Po-
slední návštěva 5. června byla zcela 
výjimečná, jelikož za prvňáčky přišel 
rytíř v opravdovém dobovém obleče-
ní i s velkým mečem. Nejdříve dětem 
vyprávěl o rytířích ve středověku a 

pak následovalo pasování každého 
prvňáčka na čtenáře. Na některých 
dětech bylo znát trochu obavy z ry-
tířova meče, ale zároveň měly radost 
z povýšení na čtenáře. Čtení je pro 
děti v první třídě něco úplně nového, 
a proto většina čte své první kníž-
ky velmi ráda. Po pasování dostaly 
všechny děti dárek od knihovny – 
knížku a medaili. Mgr. Věra Šafránková

Pasování prvňáčků na čtenáře ... pasování prvňáčků na čtenáře ...
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Divadlo nás baví 

ČEZ street hockey

Dne 28. 5. 2015 proběhla v Kulturním domě v Sedlištích pře-
hlídka divadelní tvorby „Divadlo nás baví 2015“. Zúčastnilo 
se jí 12 škol, které předvedly celkem 18 vystoupení. 

Naše škola zde představila dvě cizojazyčná vystoupení. Žáci 
druhé až páté třídy si připravili pod vedením paní učitelky 
Martiny Juhasové tři krátké pohádky v anglickém jazyce. Své 
role děti zvládly dokonale, bez jediného zaváhání a ukázaly 
všem, jak zábavná angličtina může být, přestože je povinná. 
Správná výslovnost a srozumitelnost je při výuce základem 
a naši benjamínci vše zvládli na výbornou. Zcela zaslouženě 
si za svůj výkon zasloužili veliký potlesk publika a pochvalu 
poroty.

Žáci osmé třídy si pod vedením paní učitelky Světlany Kori-
ťákové připravili známou pohádku Mrazík v ruském jazyce. 
Protože druhý cizí jazyk je povinný až od sedmé třídy a naši 
osmáci se jej učí tedy pouze druhým rokem, bylo pro mnohé 
velkou výzvou naučit se své role zpaměti, osvojit si novou 
slovní zásobu, zvládnout intonaci a správný přízvuk. Postup-
ně bylo zřejmé, že žáky celá pohádka pohltila. Hráli rádi, ba-
vilo je každé nacvičování, sami přicházeli s novými nápady 
a návrhy, jak jednotlivé výstupy scénicky upravit a vylepšit. 
Půlroční práce celé skupiny přinesla své ovoce. Osmá třída 
zaujala porotu natolik, že byla oceněna pohárem za origina-
litu pódiového vystoupení.
           ... Mrazík v podání osmých tříd ...

Touto cestou bychom chtěli poděkovat za podporu a pomoc, 
bez které bychom nemohli slavit úspěchy - panu starostovi 
obce Paskov Petru Baďurovi za zajištění výroby kulis a dopra-
vy celé naší divadelní skupiny do KD Sedliště, panu Šafránko-
vi za zajištění zkoušek na pódiu paskovského kina Panoráma, 
panu Riedlovi za vytvoření krásných a naprosto originálních 
kulis, panu Pavlicovi za jejich technické dořešení, panu učite-
li Slívovi za návrhy plakátů a vstupenek na naše vystoupení 
pro veřejnost a v neposlední řadě všem našim kolegyním za 
podporu a pomoc. Největší poděkování však patří dětem, za 
jejich snahu, nadšení a pódiové výkony, které obdivovali i 
profesionálové v sedlišťské porotě.

S. Koriťáková a M. Juhasová

V letošním školním roce měli žáci IV. A dopravní výchovu 
vedenou příslušnicemi Městské policie Frýdek-Místek.
Dne 19. ledna se konala dvouhodinová teoretická část ve 
třídě, kdy žáci procvičovali, co vše musí znát, aby bezpeč-
ně vyrazili se svým kolem na cestu. 
Na to navazovala dvouhodinová praktická část, která se 
konala 24. dubna na novém dopravním hřišti ve Frýdku-
-Místku. Žáci si nejdříve prošli s příslušnicí městské policie 
celé hřiště, kdy určovali dopravní značky a řešili přednosti 
v jízdě na křižovatkách, kruhovém objezdu a železničním 
přejezdu. Pak jim byly zkontrolovány přilby, hlavně jejich 
upevnění, a mohli na kola. Kdo porušil dopravní předpis, 
dostal pokutu ve formě dřepů.
Všem zúčastněným dětem se výuka moc líbila a získali 
tím důležité praktické zkušenosti. 

Mgr. Jarmila Mecová

Dopravní výchova ve 4. tř. 

Již od roku 2004 se hraje florbalový turnaj s názvem ČEZ 
Street Hockey. Účastní se ho základní školy z krajů Mo-
ravskoslezského, Olomouckého a okresu Vsetín.
Za dobu existence turnaje se nám turnaj podařilo vyhrát 
v roce 2013. A o tom, jak je těžké tento úspěch zopako-
vat se přesvědčil letošní výběr, který měl reálnou šanci 
navázat na úspěch svých předchůdců. V oblastním kole 
převálcovali naši kluci hráče z 1. ZŠ Frýdek-Místek 8:2 
a 10:2 a postoupili do „Velkého finále“, které se hrálo 
v hale SC Dubina ve čtvrtek 16. dubna 2015. Bohužel 
velká očekávání se nepodařilo naplnit. Hned v prvním 
kole jsme narazili na ZŠ Tyršova z Frenštátu pod Radhoš-
těm a po nadějném vedení 2:0 jsme zbytek utkání byli 
pod tlakem kluků, kteří ty naše převyšovali o hlavu svou 
výškou a také důrazem a rychlostí. Konečné skóre 2:9 
sice vypadá hrozivě, ale jak se později ukázalo, nebyla 
to náhoda, protože tým z Frenštátu celý turnaj vyhrál.
Přesto patří dík za dobrou reprezentaci školy celému 
týmu ve složení: René Malina - brankář, Marek Mar-
mol, Derek Gödel, Vojta Daněk, Matěj Sedláček, Minh 
Nguyen.    Tomáš Mitura

Inzerce
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Základní škola v Paskově uvolnila tě-
locvičnu pro tréninky miniházené 
(každý čtvrtek od 13:30-15h) a tre-
néři házené se ujali přípravy dětí na 
turnaje školní ligy. Pro žáky škol, kteří 
se seznámili s miniházenou, je školní 
liga zajímavou soutěží, kde si mohou 
poměřit svoje házenkářské umění s 
jinými školními družstvy. 
Místecká školní liga, pod kterou spa-
dá Paskov, 8. ZŠ F-M, 6. ZŠ F-M, 7. ZŠ 
F-M a 4. ZŠ F-M, se koná pravidelně 
každý měsíc a dělí se na dvě výkon-
nostní skupiny. Paskovští minižáci si 
vyzkoušeli obě dvě výkonnosti, kde 
se po dvou turnajích usídlili ve skupi-
ně B, kterou s přehledem ovládli. Ob-
čas, aby poměřily síly i se silnějšími 
soupeři, si zahráli ve vyšší výkonnost-
ní skupině, kde hráli především starší 
děti či děti navštěvující pravidelně 3× 
týdně tréninky pod sportovním klu-
bem. Zde děti viděli, že jedině pílí, 
snahou a tréninkem se mohou zlep-
šovat. 

Ve finálovém kole, které se konalo 
20. května, Paskov vyhrál všechny 4 
zápasy a zvítězil tak v 2. výkonnostní 
kategorii školní ligy. Na tento turnaj 
se přišli podívat i někteří mladší žáci 
KH Orel Paskov, aby podpořili své 

mladší spoluhráče. To ukazuje, že se 
vytvořila velmi dobrá parta dětí, kte-
ré navzájem spolupracují a pokud bu-
dou pokračovat, mohou dosáhnout 
velkých výsledků. 

Kristýna Šircová

Paskov zvítězil ve školní lize miniházené 

Dolní řada z leva: brankáři (i hráči) R. Žvák, S. Roman. Druhá řada z leva: V. Velebil, H. Ambruž, 
A. Mutina. Třetí řada z leva: D. Šemberk, F. Čuba. Poslední řada z leva: P. Vágo, trenéři K. Šircová 
a R. Maňák, O. Kusý.  

Ve školním roce 2014/2015 navštěvo-
valo 107 dětí zájmové útvary v poboč-
ce v Paskově. Kroužky probíhaly v pro-
storách komunitního centra. Chceme 
touto cestou poděkovat všem, kteří 
nám umožnili bezproblémový provoz. 
Jejich zásluhou totiž měly paskovské 
děti možnost navštěvovat kroužky 
z různých oblastí: DĚTSKÝ AEROBIC, 
DEBRUJÁŘI, MAŽORETKY, DEBRUJÁŘI, 
ŠIKULOVÉ, SPORTOVKY, STREET DAN-
CE, KLUB RODIČŮ.

Na příští školní rok připravujeme opět 
zajímavou nabídku kroužků.  Celá na-
bídka bude vyvěšena v měsíci září na 
webových stránkách Domu dětí a mlá-
deže Vratimov. 
A co nabízíme?
• dětský aerobic – pro děti od 5 – 12 
let
• sebeobrana – pro děti od 6 let
• výtvarné tvoření a hry 
• šikulové – pro děti od 6 let
• sportovky – od 5 let

• street dance – od 6 let
• mažoretky přípravka – pro děti od 4 
let
• mažoretky PASKOVSKÁ SLUNÍČKA – 
pro stále členy
• Debrujári – od 9 let
• Klub rodičů – pro rodiče na mateřské 
dovolené s dětmi

Naše nabídka by však mohla být pest-
řejší – a pomoci nám můžete právě vy! 
Uvítáme všechny, kdo mají zájem a 
chuť pracovat cíleně s dětmi, i v dal-
ších oblastech, které nejsou v nabídce 
uvedeny. 

KONTAKT PRO VÁS:
Renáta Míčková
tel. 739 201 078
r.mickova@ddmvratimov.cz 

Na závěr přeji všem příjemné prožití 
letních prázdnin. 

Renáta Míčková,pedagog volného času

DDM, pobočka Paskov 
Dne 21.5.2015 se naši žáci ze 4. A  a 
5. A zúčastnili akce „Do lesa s lesní-
kem“, kterou pořádal Biocel Paskov 
a.s. společně s pilou Mayr Melnhof 
Holz Paskov a Nadací dřevo pro život, 
kdy  byly dětem ukázány lesnické čin-
nosti v praxi, zároveň představen les 
včetně jeho pozitivních funkcí a také 
dřevo jako jednu z mála obnovitel-
ných surovin. 
Připravený program, který vedli zku-
šení lesní pedagogové, byl  rozdělen 
do šesti částí:  zalesňování a seme-
nářství, výchova mladých porostů, 
vyznačování těžeb v probírkách, mys-
livost a péče o zvěř, technika měření 
stromů, těžební činnost  a  práce se 
dřevem.  
Žáci si, kromě zkušeností a zážitků, 
odnesli drobné dárečky, včetně slad-
ké odměny – výborných koláčů. Mi-
lým překvapením na závěr bylo, že si 
mohli odvézt i lavičku, kterou společ-
ně s pedagogy vyrobili.

Mgr. Jarmila Mecová
ZŠ Paskov

Do lesa s ...
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ČERVEN

19. - koncert dechového orchestru, zahrada KC Paskov
20. - přátelské posezení se smažením vaječiny, areál chovatelů
20. - Oprechtický hasičský víkend
22. - společné cvičení, TJ SSK Paskov, KC Paskov
23. - akademie gymnastek, 15:30h, tělocvična ZŠ Paskov
25. - zasedání Zastupitelstva města
26. - hurá na prázdniny, KC Paskov
- Má vlast cestami proměn (výstava v knihovně)
- Závěrečné besedy pro MŠ – cyklus Ferda a jeho Emušáci
- Vyhlášení výsledků soutěže k Večerníčkovým narozeninám, která 
běžela v knihovně od ledna do června 2015 – předání cen účastníkům 
soutěže

Kalendář akcí

ČERVENEC

1. 7. - 20. 8. - rekonstrukce silnice Vratimov - 
Lískovec
3. 7. - 17. 7.  - 1. turnus LTP – Sever. Mouchy 
7. - 10. - uzavření knihovny Paskov 
10. - Opékání buřtů u KD Oprechtice
15. - ukončení veřejné sbírky na pomoc posti-
ženým při výbuchu domu č.p.865
17. - Knoflíková válka - letní kino – KC Paskov
17. 7. - 31. 7. - 2. turnus LTP - Perly
31. 7. - 14. 8. - 3. turnus LTP – Drsňáci

ZÁŘÍ

1. - Začátek školního roku 2015-2016
19. – 21. – Výstava ovoce, zeleniny a výrobků 
lidové tvořivosti v KC Paskov

SRPEN

5. – uzávěrka Zpravodaje
7. – 8. – Pouťová zahradní slavnost SDH Paskov
8. – předpouťová zábava – Orlovna Paskov
9. – pouť sv. Vavřince v Paskově
28. - 30. – výstava v areálu chovatelů v Paskově
28. – Eurokan Cup – Dětská noční soutěž SDH 
Oprechtice
29. – Hradozámecká noc
30. – Noční pohádkové prohlídky zámku
30. – 10. ročník Paskovského kriťáku
Stále „lovíme perly“ – 2. ročník celostátní soutěže

Knihovna informuje:
Ve dnech  7. 7. 2015 - 10. 7. 2015 bude 
knihovna z důvodu revize knihovního 

fondu  u z a v ř e n a 
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 Program Kina Panorama Paskov (červenec, srpen 15)
Pondělí  13.července v 18 hodin  

Kanada/Brazílie/Japonsko
Slepota

Ve městě zavládne panika,chaos a zoufalství. Bez zjevných 
příčin totiž začnou obyvatelé slepnout. 

Mládeži do 12 let  nepřístupno. Český dabing. Filmeurope
Délka 120 minut. Vstupné: 50,- Kč

Středa  15.července v 16 hodin 
Francie/USA

Arthur a minimojové
Dobrodružný rodinný. Desetiletý Arthur žije s babičkou na 
venkově. Stejně jako ostatní děti je fascinován pohádkami.

Bioscop. Délka 100 minut. Vstupné: 30,- Kč

Středa 15.července v 18 hodin
ČR

Stále spolu
Dokument. Petr a Simona spolu žijí dvacet pět let. Mají 
devět dětí, se kterými bydlí v maringotkách na šumavské 

louce – bez televize, počítače a tekoucí vody.
Mládeži přístupno. Aerofilms.

Délka: 75 minut. Vstupné: 80,- Kč 
 

Pondělí 20.července v 18 hodin
USA

V nitru Llewyna Davise
Příběh talentovaného mladého muzikanta, který se snaží 
získat si trochu uznání v době obrody folkové hudby v New 

Yorku roku 1961. 
Mládeži  do 12 let nepřístupno. Titulky. Blue sky film.

Délka: 105 minut. Vstupné: 50,- Kč

Čtvrtek 23.července v 16 hodin
ČR/Slovensko

Malý Pán
Malý Pán si žije spokojeně v domečku v Doté hoře. Jeho 
poklidný život skončí ve chvíli, kdy se mu zdá sen o tajem-

ném domě....
A-company. Délka 83 minut. Vstupné: 30,- Kč

Čtvrtek 23.července v 18 hodin
Francie

Tři srdce
Za osudovým setkáním Marca a Sylvie stojí zmeškaný vlak.  

Mládeži  do 12 let nepřístupno. Titulky. Film Europe
Délka: 106 minut. Vstupné: 50,- Kč

Pondělí 27.července v 18 hodin, Rumunsko
Ahoj! Jak se máš?

Brilantní příběh manželů, kteří se po dvacetiletém soužití 
dají na internetové chatování. 

Do 15 let nevhodné. České titulky. Film europe.
Délka 105 minut. Vstupné: 50,- Kč.

Pondělí 3.srpna v 16 hodin  
Thajsko

Modrý slon
Podívaná pro malé i velké diváky. Mladý slon prožívá na 
své cestě k dospělosti mimořádná dobrodružství a získá-

vá důležité lekce o přátelství, lásce a odvaze. 
Mládeži přístupno. Český dabing. A-company

Délka 74 minut. Vstupné: 24,- Kč

Pondělí 3.srpna v 18 hodin 
USA/Německo

Předčítač
Když se studentu Michaelovi v poválečném Berlíně udělá 
špatně, pomůže mu třicátnice Hanna. Kate Winslet získa-
la Oscara za hlavní roli, film další 4 nominace na: nejlepší 

film, režii, kameru a scénař.
Do 15 let nevhodný.  Titulky. A-company.

Délka 120 minut. Vstupné: 60,- Kč

Čtvrtek  6.srpna v 18 hodin
USA

Děkujeme, že kouříte
Nick je úspěšný zaměstnanec velké tabákové společnosti 

a velebí před veřejností a médií krásy kuřáctví. 
Mládeži do 12 let nepřístupno. Titulky. A-company

Délka 92 minut. Vstupné: 50,- Kč
 

Čtvrtek  13.srpna v 18 hodin
USA

Padesát odstínů šedi
Studentka literatury Anastasia je podle vlastních slov ne-
zajímavá „šedá myš“, pravý opak tajemného podnikatele 

Christiana... 
Do 15 let nepřístupný. Titulky. Cinemart.

Délka: 124 minut. Vstupné: 50,- Kč

Čtvrtek 13.srpna  v 16 hodin
USA

Sedmý syn
Fantasy

Rytíř Gregory je posledním členem válečníků, kteří po 
staletí chránili svět před silami temna. Aby nebyl na svůj 

boj sám, musí najít Sedmého syna...
Přístupno.  Český dabing. Cinemart.
Délka 103 minut. Vstupné: 24,- Kč.

Čtvrtek  27.srpna v 18 hodin
ČR

Domácí péče
Obětavá zdravotní sestra Vlasta ošetřuje spoustu míst-

ních občanů. Dozví se, že sama potřebuje pomoc.  
Česká novinka letošního filmového  roku.

 Nevhodné do 12 let. A-company
Délka: 100 minut. Vstupné: 50,- Kč.
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Letošní rok nezačal pro včelaře nijak příznivě. Už 
během zimy, která letos nebyla tak úplně mírná, 
srovnáme-li ji s tou loňskou, přicházely první sig-
nály, že něco není v pořádku. A scénář býval velice 
podobný – úl plný zásob a v něm pár včel nebo 
vůbec žádné. Naděje včelařů se pak rozplynuly bě-
hem jara při prvních jarních prohlídkách. Úhyny v 
okolních organizacích byly kolem 30 %, někde však 
až 45%, dokonce 55%! 

Naše základní organizace Paskov na tom bohužel 
není lépe. Při statistických součtech, prováděných 
vždy k 1. květnu, se srovnávají počty přeživších 
včelstev v poměru k včelstvům zazimovaným v 
loňském roce na podzim. Výsledek je alarmující:

Počet včelstev k 15. září 2014 – 277.
Počet včelstev k 1. květnu 2015 – 181.
Úbytek je tedy 96 včelstev, což činí 34,66%!

Nadějí pro obnovu počtu včelstev pro nás může 
být jaro a tvorba oddělků. Protože je však úbytek 
plošný, nebude to jednoduché. Příliš nám v tom 
nepomáhá ani počasí, zvlášť to květnové. Navzdo-
ry tomu však musíme věřit, že i přes nepříznivé 
okolnosti se nám podaří stav včelstev alespoň při-
blížit tomu loňskému. Bez včel by totiž krajina a 
život v ní nemohly fungovat.

Mgr. Jan Kukučka
jednatel ZO Paskov

Včelaři počítají ztráty...

Vážení přátelé!
Jak jsme informovali v minulém Zpra-
vodaji, budeme spolu s Městem Pas-
kov pořádat ve dnech 19. - 21. září 
Výstavu ovoce, zeleniny, květin a vý-
robků umělecké tvořivosti.
Protože příští Zpravodaj vyjde zřejmě 
až těsně před touto výstavou, chtěli 
bychom vás informovat o její přípra-
vě. 
Naše výstavy měly vždy dobrou úro-
veň, věříme, že tomu tak bude i ten-
tokrát. Protože se bude výstava konat 
brzy po zahájení školního roku, budou 
mít naše školy málo času na její pří-
pravu. Přesto věříme, že jejich expozi-
ce budou opět patřit k těm nejhezčím 
a nejzajímavějším, jako tomu bylo v 
minulých letech. 
Věříme, že se na výstavě objeví nové, 
neokoukané výrobky lidové tvořivosti 
umělců nejen z Paskova, ale i blízkého 
okolí. Věříme, že bude dostatek krás-

ného ovoce a zeleniny, že nám první 
mráz nespálí květiny (proto ten dří-
vější termín). Věříme, že se nám svý-
mi expozicemi představí i zahradnické 
podniky z Paskova nebo okolí. 
Výstavu budeme instalovat ve čtvrtek 
17. září od 9 hodin – výrobky lidové 
tvořivosti, expozice Mateřské, a Zá-
kladní školy, případně ZUŠ.
V pátek 18. září bude příjem ovoce, 
zeleniny a květin, bude se provádět 
květinová výzdoba a také určovat od-
růdy neoznačeného ovoce. 
Věříme, že při přípravě výstavy nám 
pomohou už tradiční a osvědčení pas-
kovští občané, ale že pomohou i další. 
Přivítáme každý zajímavý nápad, kte-
rý by se na výstavě uplatnil. 
Pokud máte zájem vystavovat své vý-
robky, přihlaste se nám na mail před-
sedy l.forgac@seznam.cz, tel.732 
255 164, nebo u dalších členů výbo-
ru, abychom Vás mohli mailem nebo 

telefonem informovat o dalším dění. 
Začátkem září svoláme schůzku vy-
stavovatelů, kde si řekneme další 
podrobnosti. Ale přihlášení není pod-
mínka, můžete se rozhodnout i na 
poslední chvíli a své výrobky přinést 
přímo na výstavu. V menším množství 
je možné nabídnout něco i k prodeji. 
Ovoce, zeleninu a květiny přihlašovat 
nemusíte, ty přineste přímo na výsta-
vu, nejlépe v pátek. Sledujte pravi-
delně naši propagační skříňku na ná-
městí, kde budou v průběhu prázdnin 
další informace o výstavě. 
Vážení přátelé! Závěrem článku bych 
vás chtěl pozvat na tradiční přátelské 
posezení se smažením vaječiny, které 
pořádáme v sobotu 20. června od 16 
hodin. Posezení se koná v areálu cho-
vatelů. Těšíme se na vás.

Za ZO Českého zahrádkářského svazu 
v Paskově L. Forgač.

Zahrádkáři informují

Naši členové se zúčastnili soutěže Slezká Brána, kde se umístili na 
prvním místě. Chtěla bych poděkovat p. Božence Hranické, p. Jitce 
Šugarové a p. Mirkovi Němcovi za vzornou reprezentací našeho 
klubu. 

Je jaro a s ním i náš klub začal pořádat zájezdy. Byli jsme se podívat 
ve sklárnách Karolinka,  pak jsme vyjeli na Pustevny kde jsme se 
podívali na vyhořelý hotel Libušin. Někteří důchodci si dali výšlap 
k Radegastu. Počasí nám přálo, i když bylo zataženo. Zájezd se vy-
dařil. Další chystáme na Strážnické slavnosti 27. 6. 2015.

V měsíci červnu už půjdem užívat pohodu do areálu chovatelů, 
kde se budou konat naše schůzky. V měsíci červenci chceme vyjet 
na Baťův kanál a do Luhačovic.

Taneční skupina stále vyjíždí do klubu důchodců a senioru se svými 
vystoupeními. Reprezentují nejen náš klub, ale i město.

Hana Fojtová

Klub důchodců je aktivní
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Gymnastické závody
V letošním roce měly naše gymnastky 
náročné závody, jelikož byly pořádány 
všechny hned těsně po sobě.
17. 3. 2015 se konaly okresní závody 
v Palkovicích AŠSK, kterých se zúčast-
nily děvčata I. kategorie mladších  žá-
kyň  A - ve složení  Kubánková  Barbo-
ra, Kreclová Alžběta (v jednotlivcích 
3. místo), Kučová Sabina, Makarová 
Michaela - s umístěním 2. místo za 
družstva. 
Děvčata II. kategorie mladších  žákyň 
A, ve složení  Nebeská  Eliška, Proko-
pová Anna, Křesová  Anna - se  umísti-
la na 3. místě za družstvo.
Děvčata III. Kategorie starších žákyň 
A, ve složení Malinová Denisa, Piesec-
ká Anna, Pohludková  Tereza, Violová 
Alena, se umístila na 2. místě za druž-
stvo.
Děvčata  z  I. kategorie  mladších  žá-
kyň  A   a  III. kategorie  starších  žá-
kyň  A  si zajistila postup do krajského 
kola  v Krnově, které se konaly  dne 
23.3.2015, kde se umístily mladší žá-
kyně I. jako družstvo  na  2.místě z 8 
družstev a  III. kategorie starších žákyň 
obsadila 4. místo. Nejlépe se umístila 
v jednotlivcích Terezka Pohludková na 
4. místě a Barča Kubánková na 6. mís-
tě, kde v každé kategorii  startovalo 
30 závodnic.

V letošním roce se konaly regionální 
závody  ČASPV v gymnastice v Pasko-
vě dne 29. 3. 2015 za podpory měst-

ského úřadu a pana starosty Petra 
Baďury. Na zajištění a organizaci se 
podílel tým obětavých lidí, kterým 
bych chtěla poděkovat za realizaci a 
společnou několika týdenní přípravu,  
zejména  Markétě Adámkové v roli 
konferenciéra, Marii Glombové po-
řadateli  a rozhodčí, Ivetě Benkové za 
doprovod dětí a trenéra při závodech 
a pomoc při pečení a přípravě občer-
stvení, Zdence  Makarové  s přípravou 
na závody, rozdělování cen -  dopro-
vod dětí jako trenér při závodech ,  Da-
nielu  Makarovi zajištění  PC techniky 
a zpracování dat a výsledků soutěže, 
Jakubu  Kubošovi  za zajištění hudby, 
Petře  Čapkové  ve funkci zdravotnice, 
Michaele Dvořáková ve funkci organi-
zátora, Libě Klimundové - psaní diplo-
mů, práce s dětmi a přípravě tělocvič-
ny, Margit Biolkové správce tělocvičny 
a organizátor v prostorách tělocvičny, 
zajištění  občerstvení  Andrea  Jedlič-
ková, Karla Pohludková a Iveta Roma-
nová, Tomáš  Polach hlavní fotograf. 
Chtěla bych poděkovat touto cestou 
všem sponzorům  - paní Zuzaně Ku-
bošové, která nám věnovala květiny, 
Zdeňce Makarové - zakoupení někte-
rých cen, Turpressu paní Ševčíkové za 
diplomy. Ředitel regionálních závodů 
v gymnastice, trenér a rozhodčí Eva 
Ohrzalová

Z těchto regionálních závodů do kraj-
ského kola postoupily  za I. mladší žá-

kyně   A  - Makarová  Michaela , Ku-
bánková  Barbora , Kreclová Alžběta, 
II. mladší žákyně  A  - Gřesová   Vanda 
, Kučová  Sabina , Zatloukalová   Mar-
tina,
Starší žákyně  III.  -  Pohludková Tere-
za, Gřesová  Kristína
Starší žákyně  IV.  – Malinová Denisa 
Dne 22. 4. 2015 se konalo krajské 
kolo gymnastiky v Palkovicích , kde se 
za  I. Kategorii mladších žákyň umís-
tily  děvčata na 3.místě , II. kategorie 
mladší žákyně  3.místo za IV. starších 
žákyň  Pohludková  Tereza  ,  Malinová   
Denisa  a  Gřesová  Kristína se umístily 
na 2. místě a tím si zajistily postup na 
republiku , která se konala ve dnech 
15. 5. - 17. 5. 2015 v Doubí u Třeboně 
, kde soutěžily děvčata za IV. kategorii 
starších žákyň jako družstvo. Terezka  
Pohludková obsadila krásné 11 mís-
to v jednotlivcích a Denča  Malinová 
skončila
na 16.místě  za IV. kategorii starších 
žákyň  z celkového počtu 46 závodnic.

Závěrem školního roku, v úterý dne 
23. 6. 2015  v 15.30 hod., pořádáme v 
prostorách tělocvičny ZŠ Paskov AKA-
DEMII našich gymnastek , kde všech-
ny srdečně zveme a těšíme se na vaši 
návštěvu.

Eva Ohrzalová vychovatelka a trenér 
Paskovských gymnastek

Sport, jako sféra volného času, je vět-
šinou chápána i jako vhodná forma 
zábavy, a děti, které pravidelně na-
vštěvují kroužek Sportovek pod Do-
mem dětí a mládeže Vratimov to jistě 
mohou potvrdit. Mimo pravidelné 
sportování v úterky se vydaly děti v 
pátek 22. května na projížďku na kole.
Start byl u Komunitního centra Pas-
kov, kde se skupina malých cyklistů 
(nejmladšímu byly 4 roky), vydala 
směrem k Ostravici. Po nové cyklos-
tezce dojely až ke splavu v Žabni. Zde 
zaparkovali všichni přítomní své kola, 
šli na obhlídku okolí a především se-
sbírat klacíky, které byly velmi důle-
žité pro další část zábavného progra-
mu. Následovala jízda zručnosti, kdy 

malí cyklisté ukazovali, jak ovládají 
své kolo. Při cestě zpátky ke KCP do-
kazovali, jak ovládají dopravní předpi-
sy a jak se umí chovat na cestě. 
Na výletě všem celkem vyhládlo, tak-
že se v „zahradě setkání generací“ 
rozdělal v připraveném ohništi oheň, 
připravily klacíky, nařezaly párky a 
hurá na opékání. Těm menším pomá-
hali rodiče či vedoucí kroužku, ti větší 
to již zvládli sami. 
Největší odměnou byl pro vedoucí 
kroužku úsměv na tvářích dětí, které 
byly nadšené a spokojené ať už ze sa-
motné projížďky, slalomu na kole či z 
prvního opékání párků v tomto roce.  

Kristýna Šircová

Sporťáci na kole

... Sportovky jsou nejen hry, ale i výlety ...
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Sebehodnocení Paskovských ještěrů
Muži A
Cílem pro kategorii mužů bylo zachovat Národní ligu – 3. nejvyšší 
soutěž. Snažíme se zapracovávat do týmu mladé hráče hlavně naše 
odchovance, na kterých chceme do budoucna stavět. Výsledky v 
tomto ročníků nebyly přesvědčivé, ale pozitivum do budoucna tam 
určitě je. Čekali nás souboje o záchranu, které jsme nakonec zvládli 
a zachovali soutěž v Paskově i pro příští sezónu. 
Sestava: Lupták Dominik, Klučár Michal, Klega Miroslav, Růžička 
Pavel, Pecek Radim, Kožušník Matěj, Böhm Viktor, Forgáč Vladimír, 
Forgáč Ivo,  Šobich Josef, Bonczek Patrik, Berger David, Fedra Mar-
cel, Hron David, Hrček Libor, Jánoš Michal, Karola Martin, Kurečka 
Lukáš, Labský Roman, Janešík Martin, Šodek Viktor, Zeman Dalibor

Radim Volek

Muži "B"
Rezerva mužů letos doslova pohořela a skončila na posledním mís-
tě. S přístupem, který předvedli během sezóny, bylo umístění zcela 
zaslouženě. Slabá účast v zápasech a takřka nulová na trénincích, 
se prostě musí projevit. Pokud někdo nemá zájem alespoň mini-
málním způsobem udržovat nějakou svou úroveň, pak je tedy zby-
tečné úsilí mnoha lidí, starajíc se o organizační věci behem sezóny 
u této kategorie. Tato kategorie se již určitě přihlašovat nebude. A 
jednotlivci, kteří určitou snahu měli, mají šanci si zahrát za "A" tým.

Po celou dobu sezóny nám nezůstala jenom radost ze hry, ale také bezvadní fanoušci, kteří nás vždy podporovali. 
Hráčky hrající v sezóně 2014/2015: Lucie Lokajová, Dominika Kostková, Sandra Moravcová, Veronika Petrová, Iveta 
Peceková, Tereza Olejníková, Kateřina Jedličková, Nikola Krejčí, Lucie Konečná, Martina Vaňková,  Zuzana Koláčková, 
Lucie Žváková, Martina Klegová, Amálie Lasáková a dvě šikovné gólmanky Kristýna Šircová a Michaela Kawecká. 

Lokajová Lucie
Dorost
Před sezónou jsme si dali jasný cíl, že se pokusíme vyhrát 
naši soutěž 2 ligu dorostu. Od prvního zápasu bylo vidět, 
že kluci jsou výborně připraveni a jdou si suverénně za ví-
tězstvím v téhle soutěži. Z dvaceti čtyř utkání jsme prohrá-
li pouze třikrát, jednou remizovali a dvacetkrát vyhráli. Cíl 
jsme splnili a mohli se těšit na barážové utkání proti vítězi 
druhé skupiny, kterým se stal Prostějov o postup do 1 do-
rostenecké ligy. První utkání jsme hráli na půdě soupeře, 
kde nás čekalo opravdové peklo. Z velmi nervózního utká-
ní, kdy na nás diváci celý zápas bučeli a nadávali nám, se 
zrodil zajímavý, ve florbale neobvyklý, výsledek 0:0. Musím 
ale podotknout, že jsme byli po celý zapas lepším týmem, 
bohužel se nám nepovedlo proměnit šance, které jsme si 
vypracovali. Druhé utkání jsme hráli v domácí nafukovací 
hale, která praskala ve švech. Za mohutného povzbuzování 
našich fanoušků, kteří nás doslova hnali, jsme zápas dotáh-
li do vítězného konce a porazili soupeře 2:0. POSTOUPILI 
JSME DO 1 LIGY DOROSTU.
Sestava: Kuboš Ondřej, Jasiok Denis, Sochr Antonín, Mo-
lek Dominik, Kašinský Marek, Kuboš Jakub, Kučera Adam, 
Dluhoš Radek, Fibingr Filip, Michna Martin, Nězgoda Jakub, 
Krhovják Vojtěch, Zita Marek, Bedřich Radim.

Mladší žáci
Tato kategorie letos střídala proměnlivé období, po velmi 
dobrém podzimu přišlo trošičku slabší jaro. Projevilo se 
slabší počet hráčů ročníku 2002 a v tomto věku se již začí-
ná projevovat fyzické schopnosti jednotlivce. A přece je-
nom nemáme příliš silové "borce" na rozdíl od velké části 
soupeřů. Příští sezóna již bude i výsledkově určitě lepší, 
což se projevuje na přípravě na příští sezonu. Ovšem nej-
více potěšitelný je zájem hráčů, kdy nám neubývá základ-
na a naopak se občas připojí i další. To je pro všechny 
největší vítězství. Sestava: René Malina - Marek Marmol, 
Vojta Daněk, Maxim Sikora, Filip Tichopád, Martin Stibor, 
Andrej Zdek, Matyáš Grzymek, Mink Nguyen, Jan Noga. 
Trenéři - Pavel Moravec a Milan Kobzík.

Pavel Moravec 

Přípravka
V této kategorii se děti teprve seznamují s touto hrou a 
se sportem vůbec. Výsledky sice nejsou světové, ale to je 
u těchto dětí to poslední, na co se můžeme ohlížet. Dů-
ležitá je ochota a chuť vůbec bavit se nějakým sportem a 
pohybem u těchto dětí a za to jim patří velká pochvala.

Slovo trenéra: Musím vyzdvihnout výkon obou brankářů, kteří po celou sezónu chytali výborně a v baráži famózně. 
Pochvala i pro všechny hráče za jejich přístup jak k tréninku, tak k zápasu.

Ženy - Premiérová sezóna je za námi
Oddíl Paskov Saurians se v sezóně 2014/2015 roz-
šířil o další kategorii, kategorii žen. Ženy v sezóně 
2014/2015 byly nováčci druholigové soutěže. Ze 
začátku sezóny byly výsledky zápasů poněkud jed-
noznačné a my odjížděly s tím, že jsme obdržely 
mnoho gólů. Nikdo z nás si z toho nic nedělal a 
braly jsme to s úsměvem. Věděly jsme, že týmy, 
které máme v soutěži, jsou už dlouholetá fungující 
sehraná družstva.  V předvánočním čase se nám 
podařilo vyhrát nad rivalkami z F-M. Nadělily jsme 
si tak krásný dárek pod stromeček, který jsme také 
pořádně oslavily. Po zbytek sezóny se nám už ne-
podařilo získat vítězné body, přesto, že už jsme 
byly vyrovnanými soupeři i pro týmy v předních 
příčkách tabulky. Naše hra se zlepšuje zápas od 
zápasu. Stále držíme za jeden provaz a můžu říct, 
že máme výborný kolektiv, který se dokáže bavit 
nejen na hřišti, ale i mimo něj. Teď nás čeká za od-
měnu společný víkend na žermanické přehradě, 
kde se pojedeme odreagovat před tím, než nám 
začne letní příprava, kdy budeme muset zapraco-
vat na naší fyzičce. 
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Starší žáci
Sezóna začala velmi namáhavě pro 
všechny, neboť kluci a slečna tréno-
vali třikrát týdně. Obzvlášť pokud je 
v kategorii jediný brankář a v našem 
případě ještě dívka, není to nic leh-
kého. Docházelo k časovým kolizím 
s jinými zájmy kluků a se školními 
povinnostmi. Rozhodli jsme se tedy, 
zkrátit tréninkový příděl na pondělní 
nafukovačku a čtvrteční tělocvičnu na 
paskovské ZŠ. Myslím, že to přineslo 
ovoce, kluci byli daleko více natěše-
ní a scházeli se v dostatečném počtu 
pro kvalitní trénink. První zápasy sice 
neprobíhaly podle našich představ, 
ale píle všech nás pomaličku vedla k 
vítězstvím. Jak to bývá dobrým zvy-
kem starších žáků ještěrů, nejlepší 
forma je zastihla v půli sezóny, bodo-
vé příděly byly hojnější. Ovšem naše 

ztráty se slabými soupeři na začátku 
sezóny se těžko doháněly. I tuto se-
zónu jsme se nedokázali probojovat 
do skupiny o medaile a hráli jsme 
skupinu o umístění. Možná menší 
frustrace se podepsala na výkonech v 
této skupině, kde jsme opět prohráli 
s chvostem naší ligy. Sezóna, ale měla 
spousty silných momentů. Musíme 
uvést zápas v Ostravě s havířovským 
Slovanem. V tomto nervy drásajícím 
duelu jsme vedli o pět branek. Ve 
třetí třetině jsme tenhle náskok do-
kázali ztratit a dokonce minutu před 
koncem prohrávat o gól. S nasazením 
všech sil jsme ještě dokázali srovnat. 
Je nutno podotknout, že Slovan Haví-
řov patří mezi nejlepší žákovské týmy 
v našem kraji, proto si tak nesmírně 
vážíme remízy s takovým soupeřem. 
Další pozitivum je to, že se během se-

zóny připojilo několik novým hráčů. 
Hodně si ceníme toho, že jsme našli 
druhého brankáře. Velkou chválu za-
slouží kapitán Vojtěch Krhovják, kte-
rý se své funkce ujal za ten správný 
konec. Byl příkladem odhodlání, bo-
jovnosti a neporazitelnosti v jakékoliv 
situaci. Prokázal i to, že se může rov-
nat se staršími kluky. Našim doros-
tencům výrazně pomohl k postupu 
do vyšší soutěže, kterou si sám užije 
příští sezónu. Naše nenápadná zeď v 
brance Petra Klečková, natolik uchvá-
tila jiné trenéry svými zákroky, že se 
probojovala do krajských výběrů. 
Vojta a Petra jsou zde sice vyzdviže-
ni, ale tým paskovských starších žáků 
čítá několik dalších skvělých individu-
alit, které dohromady tvoří tým. 

Viktor Böhm

Elévové
Tuto kategorii v sezoně 2014/2015 trénoval Jiří Murarik a měl k sobě pomoc-
níka Michala Pastorka.
Pokud jste někdy šli kolem sportovní haly a zaslechli jste pokřik: „Kluci z Pas-
kova je parta týmová, kdo chce s námi hrát, tak musí bojovat. Zelená, žlutá, to 
jsou naše barvy. Ciky caka, ciky caka, hej,hej,hej...“ a vešli jste dovnitř, mohli 
jste být svědky zápasu paskovských ještěrek.
Ty se zúčastnily deseti jednodenních turnajů, na kterých byly úspěšní a jindy 
se nedařilo. Suma sumárum z celkového počtu 40 zápasů je 13 výher, 4 remízy 
a 23 porážek. Ale víc než výsledky je důležité, jak hráči hrají a jak zvládají indi-
viduální techniku a hru s míčkem. Ze všech herních činností hráče je nejdůleži-
tější si umět zpracovat míček, ovládat jej na hokejce a nakonec přihrát – třeba 
i na ten gól. Jedno mají všichni elévové společné. Na konci roku jsou lepší než 
na jeho začátku a mohou být příslibem do dalších sezon, když ve své snaze 
vytrvají.        Jiří Murarik

ZÁVĚREČNÉ SHRNUTÍ

Máme za sebou další sezónu, ale pří-
prava na další je v plném proudu. Stále 
se klub nachází ve stavu stabilizace (u 
mužské složky) a věřím, že následují-
cí ročník už bude lepší, než-li minulé. 
Konečně se zařadí postupně kvalitní 
ročník ´98, což by mělo být patrné i ve 
výsledcích. Svou úvodní sezónu mají za 
sebou i ženy a to byl velký impuls pro 
celý klub. Přece jen to nováčkovské 
nadšení u nás starších už poněkud vy-
chladlo a holky tomu daly nový nádech. 

Určitě nebude pokračovat mužské „Bčko“, naopak po odmlce opět 
přihlásíme juniorku, takže vedle mužů a žen bude šest mládežnic-
kých družstev. 
Na stav, jaký je ve společnosti a vzhledem k počtu obyvatel v Pas-
kově, je to opravdu úspěch. Hlavně v mládežnických kategorií, kde 
rozhodně nepatříme na turnajích jen do počtu. Za zmínku určitě 
stojí i to, že několik hráčů a hráček se zúčastnilo regionálních vý-
běrů a Sabrina Moravcová, která hostovala v ostravském týmu, 
získala titul Mistr ČR v dorostenkách. Chystáme se opět do Prahy 
na mezinárodní turnaj Prague games, tentokrát ve dvou katego-
riích. Budoucnost snad hráčsky, vypadá slibně. Uvidíme, jak se 
bude situace vyvíjet ohledně herních podmínek, především hra-
cích prostor v Paskově.
Závěrem musíme poděkovat především všem trenérům, kteří mají 
podstatný vliv na obraz klubu. Díky Městu Paskov za podporu klu-
bu a taky snahu udržet paskovský sport na nějaké úrovni. Záleží na 
nás všech, jakou zábavu dětem umožníme a nabídneme. Snad se 
to časem pozitivně vrátí.

Pavel Moravec

Inzerce



Domácí se po 16ti letech dočkali

22

Zdravotní cvičení
O víkendu 23.-24. května 2015 se uskutečnil již 16. ročník nejstaršího 
pravidelně hraného dětského florbalového turnaje ve střední Evropě. 
V sobotu se uskutečnil turnaj kategorie elévové – hráči narození v roce 
2005 a mladší. Ve skupině A nastoupili domácí tým Paskov Saurians, FBK 
Škorpioni Ostrava a 1.letka Sokol Ostrava-Poruba. Ve skupině B nastou-
pily týmy 1.SC Vítkovice, FBC Tigers Poruba a 1.SFK Havířov. Naši mladíci 
nejprve nešťastně prohráli s týmem ostravských Škorpionů 0:2, když jim 
nebyly uznány 3 branky !!! A poté jednoznačně porazili tým letky 6:0 a 
skončili na druhém místě. Ve čtvrtfinále na nás čekal 3. tým skupiny B 
– FBC Tigers Poruba. Bohužel jsme museli v následující části turnaje im-
provizovat v brance, protože do té doby skvěle chytající Honza Čermán 
musel odejít a nahradili ho ne tak zkušení hráči-brankáři. Po bojích nás 
čekal bohužel jen zápas o 5. místo, který jsme ale ednoznačně vyhráli.
V neděli odehráli svůj turnaj mladší žáci - hráči narození v roce 2003 a 
mladší. Není bez zajímavosti, že domácí tým se za 15 let nikdy z tohoto 
poháru neradoval.
Ve skupině se Paskov Saurians  utkal s týmem FBK Škorpioni Ostrava a 
po dobrém výkonu zvítězili 3:1. Ve druhém zápase, po rychlém vedení, 
zdolali FBC Český Těšín 4:0 a postoupili rovnou do semifinále. Paskovští 
měli za soupeře tým FBC Lipník, ale naši se od prvních sekund do hráčů 
Lipníku bez milosti zakousli a jednoznačně zvítězili 9:0 a slavili postup do 
finále.
Domácí čekal ve finále obhájce loňského prvenství. Obavy o to, že by si 
v předchozím průběhu turnaje všechny branky vystřílely byly naštěstí li-
ché. Po 80 sekundách vedli Ještěři už 3:0 a do přestávky přidali ještě další 
3 branky a mohli vyzvednout pohár pro vítěze. Prokletí bylo prolomeno 
neuvěřitelným způsobem. Vždyť domácí hráči inkasovali ve 4 zápasech 
jen jedinou branku (v prvním zápase) a sami jich vstřelili 23. Na tomto 
místě je potřeba vyzdvihnout výkon Martina Stibora, který si již potřetí 
za sebou odnesl cenu pro nejlepšího střelce, což se ještě nikdy v bohaté 
historii tohoto turnaje nestalo. Dokázal ve 4 zápasech vstřelit 13 gólů, 
což je více než za celý turnaj dokázal vstřelit kterýkoliv z pěti soupeřů 
našeho týmu.
Velmi rádi bychom poděkovali Zastupitelstvu města Paskova v čele se 
starostou Ing. Petrem Baďurou, že nás podpořili při organizaci tohoto 
turnaje a panu starostovi za to, že nám pomohl při vyhlašování výsledků 
turnaje a předal ceny.

Petr Moravec

Nahoře zleva: trenér Pavel MORAVEC, L. KIŠ, M. SEDLÁČEK, R. ŽVÁK, M. STIBOR (s ce-
nou pro nejlepšího střelce turnaje), P. PAJMA, P. NOVÁK, trenér Milan KOBZIK, P. KOVAL, 
starosta města Paskov – P. BAĎURA a V. MICHNA. Dole zleva: J. ONDERKA, A. ZEDEK, M. 
NGUYEN, Š. DANĚK, J. NOGA a F. TICHOPÁD. Na zemi leží brankář  V. BROŽ.

Druhou květnovou sobotu se v Paskově v 
sále nad „Zámeckou Krčmou“ uskutečnil 
seminář zdravotního tělesného cvičení s 
paní Dájou Maťovou. Zdravotní cvičení je 
výborný způsob, jak se udržet v kondici, jak 
ušetřit za léky a spoléhat sám na sebe.

Zdravotní cvičení odstraňuje svalovou 
dysbalanci, obnovuje a udržuje správné dr-
žení těla. Sešla se asi patnáctka žen, která 
se pod vedením zkušené zdravotní cviči-
telky učila správnému posilování a násled-
nému protahování protilehlých svalových 
skupin s využitím jak vlastní váhy těla, tak s 
pomůckami- overballem, terabandem, po-
pruhy, balanční podložkou. Kromě správné-
ho posilování a protahování byly cvičenky 
zasvěceny do „Súfíjského cvičení“ .Na závěr 
si paní Dája připravila relaxaci a uvolnění 
celého těla a mysli.

V přestávce mezi jednotlivými cvičeními 
byla na programu semináře malá přednáš-
ka o osteoporóze, o důležitosti pravidelné-
ho cvičení pro pohodu a o správné stravě.
Rozcházely jsme se s uvolněnou myslí, do-
plněné energií a s dobrou náladou.
Příští cvičení s paní Dájou se uskuteční na 
podzim.

Na závěr bych chtěla pozvat jménem 
cvičitelského týmu „3M“ všechny ženy a 
dívky z pondělního kondičního cvičení/

tělocvična ZŠ Paskov, 19h/ i středečního /
sál nad Krčmou, 17h/ na společné „MI-

MOŘÁDNÉ CVIČENÍ“ k zakončení sezóny 
2014/15 do sálu KCP v PONDĚLÍ 22. 6. 

2015 V 17:30h!!!!

Na programu bude: 
1, Rozcvičení
2, Lehká dynamická část
3, Troška posilování
4, Protažení
5, Vystoupení „ZOUFALÝCH MANŽELEK“ z 
Petrovic u Karviné
6, Volná zábava- posezení

Všechny Vás zve a těší se tým cvičitelek 
„3M“ / Maruš, Markéta, Míša /

Markéta Adámková
TJ SSK Paskov
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Kůže je největším a nejviditelnějším orgánem našeho těla. 
Je zrcadlem nejen duše, ale i vnitřního prostředí organis-
mu. Podle čínské medicíny náleží kůže k plícím a tlustému 
střevu a odráží děje v těchto orgánech. Hlavní funkci plic 
je přijímat kyslík a vydýchávat oxid uhličitý a další zplo-
diny, v tlustém střevě dochází k formování a vylučování 
zbytků potravy. Společnou funkcí těchto tří orgánů je tedy 
vylučování. Pokud dojde k přetížení organismu a zahlcení 
orgánů a tkání, které jsou zodpovědné za přeměnu a vylu-
čování zplodin metabolizmu a toxinů, jako jsou například 
játra, ledviny, či lynfatický systém, kůže bývá prvním nou-
zovým východem, který naše tělo pro odvod toxických 
látek používá. 
Kůže slouží jako varovná kontrolka, která nám signalizuje, 
že někde není něco v pořádku.Zároveň poškozená kůže 
ztrácí svou schopnost první obrany organismu a umožňu-
je vstup cizorodých látek do těla.

MUDr. Anna Neužilová vysvětluje a doporučuje.
Kůže je obrazem našeho zdraví. Základním významem 
kůže je ochranná funkce před vniknutím mikroorganismů, 
před UV zářením, před mechanickými, chemickými a fyzi-
kálními vlivy. Dále je to funkce.
Smyslová – obsahuje nervová zakončení zprostředková-
vající smyslové vjemy. 
Termoregulační – za pomocí cév a potních žláz.
Zásobní – uložení tuku a vitamínů rozpustných v tucích, 
kožní cévy slouží jako rezervoár krve. 
Metabolická – tvorba vitamínu D!
Resorbční – zdravá kůže propouští látky ve velmi malém 
množství.
Estetická a komunikační
Pro zdravou kůži a zářivou pokožku je na prvním místě 
důležitá zdravá a vyvážená strava, dostatečný pitný režim, 
pravidelná detoxikace a další součásti zdravého životního 
stylu.
Na stavu kůže se podílí i množství a intenzita slunečního 
záření. Pro tvorbu dostatečného množství vitamínu D v 
našich zeměpisných šířkách je třeba vystavit kůži slunci na 
10 až 15 minut v době, kdy je možné se spálit, tedy v době 
od jara do podzimu mezi 10. a 14. hodinou. Držte se však 
pravidla všeho s mírou, to je zajistit si dostatek slunečního 
záření, ale chránit se před spálením, úpalem či úžehem.
Pravidelné dávky vitamínů, minerálů a antioxidantů z čer-
stvého ovoce a zeleniny, spolehlivé zdroje esenciálních 
mastných kyselin (lněná – konopná semínka či oleje, vlaš-
ské ořechy nebo avokádo), para ořechy jako zdroj selenu 
a na živiny bohatý zelený čaj, to všechno doplněné Zele-
nými potravinami, velkým množstvím vody a přiměřeným 
množstvím slunečního záření – to je základem zdravé 
kůže a zářivé pokožky.

Rádi vám poradíme a vaše dotazy zodpovíme.
Kontakt: zelenezdravi@atlas.cz, mobil 602 826 284

Zdravé okénko ... 3. část
Tým odehrál své zápasy jarní části 16. ročníku celorepubli-
kově pořádané bowlingové ligy (ABL) tříčlenných družstev 
v „A“ skupině 2. ligy regionu severní Moravy (SM) v Ostra-
vě a Bílovci, 4 x turnajovým způsobem každý s každým v 
šestičlenné skupině (únor – květen). 
Po loňské podzimní části - půlroční avantýře v regionál-
ní 1. lize – jsme nastupovali v druhé nejvyšší soutěži, a 
to zejména s přáním, abychom se hrou opět bavili a ne-
stresovali. A abychom měli možnost nadcházející turna-
je absolvovat v plném počtu a tím dobře reprezentovat 
jak sebe sama, tak město Paskov. Takto nastavené motto 
jsme bohužel nenaplnili do puntíku. Opět nás personální 
problémy, resp. pracovní vytížení členů, nutily k improvi-
zacím v sestavě.
Vyšel nám dle představ pouze 1. hrací den (HD), kdy jsme 
po návratu do nižší kategorie předvedli v ostravském cen-
tru BowlingSky ostatním, co nás půlrok ve vyšší lize nau-
čil… Usadili jsme se pohodlně na první pozici. Zhořkl nám 
však návrat do herny v Bílovci na druhý (ale pak následně) 
i třetí HD, kde jsme cca 4 roky nehráli a tento fakt se na 
nás podepsal nejvíce. Začaly nám nevycházet utkání s dal-
šími kandidáty na vyšší umístění, kteří v minulosti rovněž 
okusili boje v první lize. Tabulka se postupně srovnávala 
a ze třetího HD jsme odjížděli s, byť těsným, ale druhým 
místem. Karty pro finálovou rundu – 4. HD - byly rozdány, 
přímo postupuje vždy pouze jen vítěz, další dva týmy v po-
řadí mají právo účasti v „prolínací meziligové“ baráži. Tíha 
okamžiku nás však rozložila na elementární součástky a 
první tři utkání (víceméně ty nejdůležitější) jsme padli 1:4. 
Až následně jsme se chytili na relativně slabších týmech 
a uhájili (alespoň) bronzovou příčku za týmy SunnyBar a 
Jašatope. 
Tabulky a webové texty z jednotlivých HD průběžně aktu-
alizujeme ve vývěsce Orla na nábřeží Náměstí. Snad jen 
jako drobná útěcha nám slouží fakt, že jsme měli dlouho-
době nejlepší týmový průměr, tedy množství shozených 
kuželek, a dále to, že v individuálních hodnoceních jsme 
obsadili druhé a čtvrté místo, další dva hráči byli ve druhé 
desítce jednotlivců. O výsledku baráže budeme informo-
vat.
Na stránkách http://www.ablweb.cz/ také naleznete 
průběžně aktualizované výsledky, web-videa z turnajů a 
rozhovory (zejména pro celorepubliková finálová klání), 
kompletní historii i současnost této celostátní soutěže, a 
to napříč všemi regiony celé ČR. Dále můžeme predika-
tivně sdělit, že od podzimu 2015 by mělo být k dispozici 
nové šesti-dráhové bowlingové centrum ve Fr.-Místku, a 
to nad restaurací Jadran – pod názvem Xbowling, kterážto 
společnost provozuje síť těchto heren s „profesionálními“ 
drahami QubicaAMF celorepublikově (http://www.fry-
dek.xbowling.cz/cs/). Prozatím zde probíhá rekonstrukce 
prostor a výstavba instalace.
Za náš tým přejeme všem čtenářům a spoluobčanům pří-
jemné prožití letního období.

Daniel Valenta

Jaro v bowlingu
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Víkendem 6. června a 7. června skon-
čily mistrovské soutěže v házené v 
Moravskoslezském kraji. Jeden ročník 
skončil a je třeba provést vyhodnoce-
ní, a za dva a půl měsíce se kolotoč 
tohoto sportu rozjede znovu, novým 
ročníkem. Po ohlédnutí za uplynulou 
sezónou musí oddíl KH Orel Paskov 
přiznat, že nebyla zrovna vydařená. 
Výsledky byly jak na houpačce, ale 
našly se i pozitivní momenty. Je proto 
nyní na všech připravit se na podzim-
ní začátek nového ročníku a ať radost 
a elán z tohoto sportu, se kterým ho 
od těch nejmenší po ty největší hrají, 
promítne do výsledků.
Ve stručném přehledu zbytku jar-
ní části v kategorii mužů mělo naše 
družstvo tyto výsledky. V tradičním 
derby s Krmelínem ve vyrovnaném 
utkání podlehli naši muži doma 23:27. 
V dalším utkání v Orlové jejich áčko 

převálcovalo naše družstvo herně a 
výsledek odpovídá pasivnímu přístu-
pu 33:19. Doma pak béčku Orlové 
domácí nadělili po dobrém výkonu  
31 : 19. A poslední dvě utkání byla vel-
mi špatná jak pohledově tak i herně. 
Řadu neproměněných brankových 
příležitostí, technických chyb a slabší 
fyzička. To vše přineslo dvě porážky v 
Třinci 31:29 a poslední utkání doma s 
Klimkovicemi zakončili muži výsled-
kem 20:24. V konečném umístění je 
to šesté místo z devíti účastníků.
Ženské družstvo hrající první rok dru-
hou ligu mělo velmi těžkou pozici. Z 
dvanácti účastníků v soutěži si na-
konec vybojovalo družstvo konečné 
pěkné šesté místo díky podzimní vel-
mi dobrým výsledkům. Jaro již bylo 
horší, kdy jen dvě remízy s Olomoucí 
byly kladným výsledkem. Další byly 
jen porážky od družstev z Velkého 

Meziříčí, Ivančic, Pardubic a Karviné. 
Po ohlédnutí za soutěží se musí jen 
konstatovat, že to byla zkouška velmi 
náročná nejen herně ,ale i ekonomic-
ky. Proto se v příštím ročníku družstvo 
přihlašuje zpět do krajské soutěže.
U těch nejmladších, tj. mladších žáků 
a mini-kategorie ještě před mladšími 
žáky, byl tento rok testovací, jak začít 
budovat od základů tento sport. Snad 
se to daří. Minici hráli celkem úspěš-
ně školní ligu a mladší žáci v mistrov-
ské soutěži i přes samé porážky rostli 
doslova před očima jak výkonnostně 
tak i herně. Kolektiv se zapojil i svou 
prezentací při oslavách 70ti let osvo-
bození Paskova v místním zámeckém 
parku. Sportovní cesta je před mla-
dými ještě dlouhá, ale cílem oddílu 
je tento sport v Paskově udržet i přes 
překážky, které s ním souvisí.

Jiří Štefek

Házená po jaru

Po skončené sezóně tréninkovou 
činnost vykonávají žáci až do konce 
května, muži jen do konce dubna. 
Navíc nás čekali ještě okresní pře-
bory jednotlivců. Přebory dospělých 
jsme neobsadili, ale žáci se zúčastni-
li ve třech kategoriích. V sobotu, 2. 
dubna se v Brušperku konaly přebory 
nejmladších žáků a starších žáků. Po 
delší době se našemu oddílu podařilo 
získat mistrovský titul v soutěžích jed-
notlivců. Získal jej Viktor Michna, kte-
rý vyhrál kategorii nejmladších žáků 
- dokázal porazit všechny své soupeře 
a zvítězil ve své kategorii. Jako bonus 
získal nominaci  na krajské přebory. V 
kategorii starších žáků naši hráči ne-
uspěli vzhledem k silné konkurenci. 
Pouze Marek Pohanka se dokázal pro-
bojovat do 2. stupně. Martin Kunát, 
Lukáš Pešat a Michal Vorbis do dru-
hého kola nepostoupili. Druhý den, v 
neděli, se konaly ve Frýdlantu okres-
ní přebory mladších žáků a dorostu. 
V  mladších žácích za nás startovali 
Martin Kunát a Viktor Michna. Martin 
všechny své zápasy ve skupině těsně 
prohrál, ale Viktor po dvou vítězstvích 
postoupil do dalších bojů. Tady se už 
hrálo vyřazovacím způsobem. Viktor 
svůj zápas prohrál, ale i tak skončil 

na pěkném 5. až 8. místě. Příští ne-
děli se pak Viktor zúčastnil krajských 
přeborů nejmladších žáků. Přebory 
se konaly v Ostravě v herně extraligo-
vého družstva KST Ostrava. Startova-
lo na nich 8 hráčů. Zde už byla velká 
konkurence, Viktor i přes snaživý vý-
kon na výhru ani v jednom ze sedmi 
odehraných zápasů nedosáhl. I tak to 
pro něj byl určitě velký zážitek. První 
tři z těchto krajských přeborů patří ke 
špičce v naší republice a zúčastňují se 
mezinárodních soutěží.
O dalším víkendu se konaly celostátní 
přebory Orla družstev ve stolním teni-
se. Konkurence je rok od roku větší, za 
řadu družstev nastupují i  hráči, kteří 
hrají ligové soutěže. Naše družstvo, ve 
složení Petr Michna, Roman Poloch, 
Adam Řeha a Dan Valenta, sehrálo 
s osmi účastníky řadu výborných zá-
pasů. Podařilo se nám splnit tajný cíl, 
umístění na „bedně“. Obsadili jsme 
celkové 3. místo.  To je zatím nejlepší 
umístění, kterého jsme na přeborech 
Orla družstev dosáhli.
Začátkem května jsme uspořádali vý-
roční schůzi a konstatovali jsme, že 
uplynulá sezóna byla jednou z nejú-
spěšnějších v dosavadní činnosti na-
šeho oddílu. Stanovili jsme i cíle jed-

notlivých družstev pro příští sezonu. 
U „A“ družstva je to postup do KS I tř. 
V popředí tabulky by se mělo umístit 
„B“ družstvo a rovněž útočit na postup 
do KS II tř. Také „C“ by mělo postou-
pit do okresního přeboru 4. tř. žáci už 
nebudou hrát dlouhodobou soutěž 
družstev, ta byla zrušena.  Zajistíme 
jim účast na bodovacích turnajích 
v okrese, případně i v kraji. Tři žáky 
vyšleme na tradiční soustředění kon-
cem srpna v Bystřici pod Hostýnem. 
Odsouhlasili jsme i staronové vedení 
oddílu. Předsedou zůstává Zdeněk 
Manda, pokladníkem a hospodářem 
je i nadále Petr Michna. Vedoucím A-
-čka je Adam Řeha, u B-čka to bude 
Ivo Taichman. Novým vedoucím C-čka 
se stal Aleš Matýsek.
Pro zvýšení výkonnosti žáků, i pro 
zlepšení činnosti celého oddílu, jsme 
přihlásili na školení trenérů, pořáda-
né krajským svazem, tři členy z našich 
řad. Školení proběhne začátkem červ-
na v Ostravě. Potom už budeme po 
náročné sezoně odpočívat. Začátek 
tréninkové činnosti máme napláno-
ván až na konec srpna. Vedení oddílu 
ale musí ještě na svých počítačích za-
jistit administrativní agendu.

Miloslav Valenta

Oddíl stolního tenisu, duben - květen 2015
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Paskov opět bodoval 
Z celé řady úspěšných a Paskovem 
organizovaných dubnových a květno-
vých kulturních a společenských akcí 
připomeňme alespoň tři s největší 
účastí paskovské a "přespolní" veřej-
nosti.
Pozornost, i na krajské úrovni (viz 
recenze M. Bátora In: Ostravan.
cz,internetový deník pro kulturu a 
umění z 20.4.2015), vyvolalo prove-
dení poslední MOZARTOVY kompozi-
ce (z r. 1791) REQUIEM v interpretaci 
sólistů (B. Čechové, E. Šporerové, V. 
Moryse, A. Grygara), Spolku přátel 
zpěvu Karviná (sbormistryně M. Ju-
ríková), Moravskoslezské Sinfonietty 
pod pevnou rukou dirigenta A. Sed-
lického.
Autentičnost a aktuálnost  silně emo-
tivně působícího koncertního pro-
vedení  "mše za  zemřelé" umocnily 
zcela zaplněné prostory kostela sv. 
Vavřince a vkusné propojení se zážit-
ky posledních válečných dnů r.1945 v 
projevu starosty P. Baďury.
Městem opravovaný zámek a jeho 
okolí (záslužná renovace zmíněna 
5. 5. 2015 v pořadu ČT 1) funkčně, 
účelně a nápaditě využili pořadatelé 
k PŘIPOMENUTÍ 70. VÝROČÍ OSVO-
BOZENI PASKOVA. Po pietním aktu 
kladení květin u pomníků válečných 
hrdinů a možnosti připomenout si 
hrůzné válečné události na panelech 
ve vyzdobeném vstupním vestibulu 
zámku se obsahově a organizačně 
náročný a pečlivě Městem připrave-
ný program přenesl do sféry zábavy 

a neformálního poučení z přepestré 
(sebe)prezentace klubů, spolků, sdru-
žení a zájmových organizaci z Pasko-
va a Oprechtic, dětí z předškolních, 
školních a mimoškolních zařízení, ZUŠ 
atd. Nechyběly ani zábavné atrakce a 
sportovní hry pro děti, hudba a ob-
čerstvení pro zábavu  dospělých - pro-
storu v zeleném prostředí předzámčí 
bylo dost a počasí přálo.
Opomenout něco nebo někoho ve 
výčtu vystavovatelů své činnosti a 
produktů, či účasti na pódiových vy-
stoupeních, by bylo nespravedlivé. 
Ovšem vyjmenovat všechny, kteří si, 
nejen pro tento den, zaslouží naši po-
zornost, úctu a obdiv, je nemožné. Asi 
největším oceněním jejich práce by 
byl zájem o členství z řad návštěvníků 
nedělní akce.
Úmysl umístit expozice do stavebně 
nedokončeného, ale pečlivě uklize-
ného prostředí prostorů bývalé ne-
mocnice vůbec neubral na vážnosti a 
kvalitě vystavovaných exponátů a vy-
stavovatelů. Naopak, prostředí může 
být pro mnohé paskovské občany 
podnětem pro úsilí k nápravě stávající 
devastace zámku.
Do posledního sedadla zaplněné hle-
diště kina se stalo místem děje již tra-
dičního JARNÍHO KOCERTU ŽÁKŮ a 
PEDAGOGŮ ZUŠ VRATIMOV a její po-
bočky v PASKOVĚ. Fandící publikum 
obklopil devadesátiminutový gejzír 
hudebních obrazů různých druhů a 
žánrů, sólových, sborových vystoupe-
ní a instrumentálních ansámblů žáků 

různých věkových kategorií a muzi-
kantských  zkušeností, za asistence a 
spoluúčasti svých pedagogů.
Zazněly skladby vůbec ne levné a 
interpretačně snadné, provázené 
vtipnými připomínkami (a k žákům 
vstřícného) moderátora, který si pří-
ležitostně "odskočil" oddirigovat 
(zpaměti) svižné party "svého" de-
chového orchestru. Ani hudebně 
zhýčkanému fajnšmekrovi nemohly 
narušit hudební zážitek drobné in-
terpretační "prohřešky" (tréma je 
všemocná) - převládal obdiv z vitál-
ního muzikantství, ze zpěvu a hry 
pro radost, z upřímné snahy rozsvítit 
jeviště i hlediště hřejivým sluníčkem. 
Výbornou atmosféru koncertu dola-
dil vhodně volený repertoár, pestrost 
muzikantských seskupení, výkony bu-
dící respekt i zjevná radost a potěšení 
účinkujících z hudby, přenášená z pó-
dia do hlediště.
Jestliže se v závěru pokusíme zamys-
let nad příčinami "proč Paskov bodo-
val", pak se nabízejí možné odpovědi:
-výborná organizační a obsahová při-
pravenost,
-velký zájem veřejnosti,
-vysoká kulturní a společenská hod-
nota akcí,
-nabízená pestrost pro individuál-
ní společenské vyžití, jehož veřejná 
(sebe)prezentace občany nerozdě-
luje, ale spojuje v úsilí o příjemnější 
mezilidské vztahy.

Zora Stiborová

Při oslavách města Paskov v areálu zámku byla ke zhlédnutí nejen 
prezentace spolků a organizací působící v městě, ale také putovní 
výstava zabývající se průběhem a s koncem 2. světové války. „Mni-
chov, okupace, osvobození“ tato výstava dnes obsahuje přes dvě 
desítky panelů s válečnou tématikou. Každý panel se zabývá jinou 
částí války, např. koncentračními tábory, životem za protektorátu 
… „Jsem velmi rád, že Paskov projevil zájem o putovní výstavy a že 
ji navštívilo tolik lidí. Je důležité připomínat si historii, neboť bez 
znalosti své minulosti nemůžeme budovat naši budoucnost.“ sdělil 
své pocity hlavní organizátor za mladé sociální demokraty Vojtěch 
Žižka.
V závěru je třeba poděkovat Českému svazu bojovníků za svobodu 
a SPŠ Ostrava-Vítkovice za shromáždění a zpracování údajů a MSD 
za bezplatné půjčení a instalaci putovní výstavy.

Kristýna Šircová

Mnichov, okupace, osvobození ... Výstavu zhlédlo mnoho návštěvníků ...



Významné životní jubileum (věku 80 let a více) oslavili v 
dubnu a květnu 2015 naši spoluobčané :

      
Vážení jubilanti, 

přejeme Vám do dalších let hodně zdraví, štěstí a životní 
pohody.
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Společenská kronikaMěsto Paskov zahájilo dne 27. 9. 2014 
Veřejnou sbírku 

NA OPRAVU ZÁMKU V PASKOVĚ

Zájemci o podporu obnovy této kulturní památky  
mohou přispět:

Vkladem peněžních prostředků na č. ú. 755555557/0300
Vkladem peněžních prostředků do pokladniček

Stav sbírky k 31.3.2015 je 66.680,77 Kč.

Děkujeme za Vaši podporu.

Uzávěrka příštího čísla zpravodaje
bude 5. 8. 2015, pro články i reklamní

inzerci. Děkujeme za pochopení.

Květen

Vlasta Güntherová
Ludmila Kožušníková

Božena Palkovská
Anna Kuchařová
Zdenka Sárová

Drahomíra Kulhánková
Emilie Netušilová
Božena Hranická

Božena Janáčková

Duben

Stanislava Klajmonová
Jozef Vihňar

Vlasta Jarolímová
Libuše Kudělková
Libuše Hrazdirová

Roman Teichmann

Město Paskov zahájilo dne 15. 1. 2015 
Veřejnou sbírku 

na pomoc postiženým 
při výbuchu domu č.p. 865

Zájemci mohou přispět:

- vkladem peněžních prostředků na č.ú.    
555919555/0300

Stav sbírky k 31.5.2015 je 7.675,97 Kč.

Děkujeme za Vaši podporu

ZÁSADY PRO VYPRACOVÁNÍ ČLÁNKŮ 
DO PASKOVSKÉHO ZPRAVODAJE

- dodržování uzávěrky 
- příspěvek nepřesáhne 1 A4 ve wordu písmem arial 11 
(jestliže bude článek delší, redakce si vyhrazuje právo na 
zkrácení příspěvku),
- pokud budou přikládány fotky, vždy, prosím, zvlášť (ne 
do článku),
- stačí max. 2 fotky, ale v dobrém rozlišení (800x600 a 
výše) a pokud možno nerozmazané,
- textový příspěvek je lepší poslat ve wordu, ale je možné 
také ve formátu pdf.,
- obrázkový příspěvek (pozvánku na akci), je možné posí-
lat ve formátech jpg., png., nebo pdf., a v případě potřeby 
zkuste napsat Váš požadavek (např. stačí na A5, A6,….) a 
redakční rada se ho pokusí zohlednit.

Redakční rada Paskovského zpravodaje

Vítáme nové občánky města Paskov
Matyáš Svačina, Štěpánka Kvardová, Anežka Bělíková, 

Ema Balážecová, Matyáš Klimeš, Dominik Malucha

Vážení rodiče, 
k narození Vašeho děťátka Vám upřímně blahopřejeme. 

Přejeme mu život v míru a ve šťastné rodině.

Rozloučili jsme se s paskovskými občany

Jaroslava Tománková, František Kostka, Marie Matějová, 
Marie Kindlová, Karel Kacetl, Augustin Taichman

V minulém čísle Paskovského zpravodaje byl omylem 
místo zemřelé paní Jaroslavy Tománkové uveden na 
tomto místě  pan Milan Tománek. 
Za toto nedopatření se rodině hluboce omlouváme.
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Závěr matematiky ve třídě IX. B je 
netradiční a zajímavý díky pokrokové 
metodě výuky paní učitelky Pavlico-
vé. Kapitolu „finanční matematika“ 
nám paní učitelka zpestřila projektem 
„finanční svoboda“. Od projektu jsme 
všichni očekávali, že lépe porozumí-
me pojmům z finanční matematiky, 
finančním produktům a především 
postupům při finančním plánování v 
našem osobním životě. 

Nejprve jsme se několik hodin spolu 
s paní učitelkou věnovali úvodní ori-
entaci ve finanční matematice, sezna-
movali jsme se se základními pojmy, 
se současnou podobou finančního 
trhu i nabídkou finančních produktů. 
Následně jsme se účastnili projekto-
vé hry - celá třída se rozdělila do tří 
skupin, které představovaly fiktivní 
rodiny. V nich jsme během více než 
tří hodin prožili „třicet let“ života, 
zaměřených na nejdůležitější životní  
okamžiky s vazbou na potřebu finan-
cí. Náš „rodinný život“ začínal ve tři-
ceti letech a my jsme měli před sebou 
řešení krátkodobých, střednědobých 
a hlavně dlouhodobých cílů celé rodi-
ny. Museli jsme si proto hlídat základ-

ní spotřebu jako například bydlení, 
ochranu majetku a příjmů, výdaje pro 
každý den i nečekané výdaje a podob-
ně. Každá rodina se musela vypořádat 
s nastavenými dluhy, zbavit se ná-
jemní smlouvy a s pomocí hypotéky 
si zajistit vlastní bydlení. Pro klidnou 
budoucnost jsme uzavírali životní 
pojistky a jiné ekonomicky výhodné 
produkty (z počátku stavební spoření 
a v pozdějším věku i penzijní spoření). 
Do našeho plánovaného hospodaření 
nám vstupovaly veselé i život kom-
plikující situace tak, jak tomu ve sku-
tečném životě bývá. V průběhu celé 
„hry na život“ jsme opakovaně vstu-
povali na burzu s dluhopisy, cennými 
papíry a akciemi. Po rodinné poradě 
jsme mohli provádět různé transak-
ce a přiblížit se tak našim životním 
cílům. Každé „tříleté období“ (jedno 
kolo ve hře) jsme napjatě očekáva-
li vývoj událostí na burze a vypsání 
kurzů našim bookmakerem. Události 
vstupovaly do našich životů díky kar-
tám zcela náhodně, a tak se stalo, že 
ve finále měla rodina Mazaných dů-
vod ke spokojenosti díky riskantnímu 
nákupu a následnému prodeji akcií 
se značným ziskem, rodina Prachařo-

vých se díky vysokým příjmům doká-
zala zabezpečit ke spokojenosti všech 
a rodina Svobodných se dokonce po-
kusila dosáhnout finanční nezávislosti 
sázkami. Celou hru vedl profesionální 
finanční poradce Bc. Dalibor Bezecný, 
který nám, coby „bookmaker života“ 
dával užitečné rady a pomáhal nám 
dosáhnout všech našich cílů. Patří mu 
proto naše velké poděkování. 

V dalších hodinách matematiky bu-
deme mimo jiného také prohlubovat 
naše komunikační dovednosti a tý-
movou spolupráci. Všichni jsme byli s 
projektem nadmíru spokojeni, odnes-
li jsme si z něj nejdůležitější poznatek, 
že finanční plánování je (obzvlášť v 
dnešní době) v podstatě nutností, 
že je třeba tvořit rezervy a rozumně 
hospodařit s penězi a že bychom si 
měli finančního poradce vybírat vel-
mi pečlivě. Také jsme mnohem lépe 
porozuměli pojmům „finanční analý-
za“ a „finanční plán“. Projekt byl vel-
mi zábavný a hlavně motivující - více 
takových. Dík panu Bezecnému i paní 
učitelce Pavlicové – žáci IX.B.

Jan Smisitel, IX. B

Finanční svoboda - v životě (i matematice) pohoda



N O V E  O T E V R E N O

    PLOTY, PLETIVA, GARÁŽOVÁ      
   VRATA, THUJE NA ŽIVÉ PLOTY    

 
Garážová vrata od 9.999 Kč. 
Výklopná, dvoukřídlá, sekční. 
Otevírání ruční nebo s pohonem na dálkové 
ovládání. Typizovaná i na míru. Standardní 
barvy i imitace dřeva. Doplňková výbava. 
 

Ploty - pletivo  
Prodej a výstavba oplocení. Poplastovaná 
nebo pozinkovaná pletiva, kované ploty, 
průmyslové, mobilní. Stavby plotu ze 
svařovaných pletiv, svařovaných panelů, 
levné pletivové branky a brány, nebo i 
ozdobné kované.  

 
Thuje na živý plot od 10 Kč/kus. 

Černá mulčovací netkaná textilie, stínicí tkanina 35-90%. 
_____________________________________________________________________ 

Potřeby pro chov drůbeže – líhně, napáječky, krmítka, 
klece, krmivo pro křepelky. www.prodrubez.cz 

_______________________________________________________________ 

www.KANCLIR.cz 
Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová Bělá, 724 00 

Otevírací doba: Po – Pá,  8:00 - 15:00.  
Tel.: 722 550 000. Doprava po celé ČR. 
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Nově prodej na ulici Kirilovova 106, Paskov, paní Batková

Prodej na zvonek od 16-18.00 hodin nebo na objednávku na telefonu  
721 136 354. Prodej je možný i o víkendech dle domluvy. Nabízíme odrůdy červené a 

žluté varianty. Prodej po pytlích 25kg nebo Vám i navážíme, kolik si budete přát.
29
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Ve čtvrtek 14. května šla naše třída 9. A a také sousední 
třída 9. B na Městský úřad v Paskově. Čekal tam na nás 
pan starosta Petr Baďura. Zavedl nás do obřadní síně, 
protože nás bylo i s p. učitelkami Juhasovou, Prokelo-
vou a Petrovou čtyřicet a jinam bychom se nevešli. Po 
přivítání jsem zjistil, že mnoho deváťáků zná p. starosta 
osobně, protože již dříve pomáhali při organizování růz-
ných soutěží Slezské brány či kulturních akcí v paskov-
ském kině nebo se zúčastnili prohlídek na zámku. 

Denise z 9. B si vybral si jako svého asistenta a ten pak 
psal na tabuli naše tipy. Pan starosta hned na začátku 
zjišťoval, co víme z místopisu Paskova, jak se jmenovaly 
části města a co kde dříve v Paskově bylo, také nám dá-
val otázky typu kolik je v Paskově lidí, kolik procent oby-
vatel Paskova tvoří ženy a kolik je v Paskově mužů. Pro-
jednávali jsme různé nápady, jaké bychom chtěli změny 
v našem městě. Jaká je doprava, jak jsme spokojeni se 
školou, do které budeme chodit už jen pár týdnů. Chtěl 
od nás pomoct s nápady na využití zámku, co by se tam 
dalo přemístit, co by tam mohlo být a zajímaly ho ostat-
ní podobné návrhy. 

Na závěr nám poděkoval za naši pozornost, udělali jsme 
si s ním fotku a odešli jsme se podívat na ruské předsta-
vení 8. A v kině. 

Marek Zajacz a 9. A  

Beseda se starostou
Dne 27. 4. nás ve škole navštívila paní soudkyně JUDr. Renata  
Golková. Společně s třídou 9. A jsme měli dvouhodinovou 
besedu na téma dlužníci, exekuce a insolvence.

Paní soudkyně nám vysvětlila, co znamenají tyto pojmy, a za-
hráli jsme si konkrétní situace, které se můžou v životě přiho-
dit. Například jak může dojít k vzniku exekuce, když se člověk 
odstěhuje z bydliště a nevyzvedává si došlou poštu, nebo jak 
vzniknou dluhy za nezaplacenou pokutu za černou jízdu, ne-
zaplacený účet za telefonní hovory a jiné. Tato beseda byla 
zajímavá, jelikož někteří z nás ani nevěděli, že můžou svým 
jednáním způsobit vznik dluhů a následně exekucí. 

Paní soudkyně nám také vysvětlovala, že trendem dnešní 
doby je žít na půjčku, banky i nebankovní instituce velmi 
ochotně poskytují půjčky a lidé toho velmi rádi využívají.  Ně-
kteří si ale neumí spočítat, zda jsou schopni půjčku splácet a 
kolik peněz je v konečném důsledku ta půjčka stojí. Vysvětlila 
nám, že půjčka je nejlepší pouze na bydlení a vzdělání, a to 
ještě musíme zvažovat, u koho si půjčku vezmeme.  Vzhle-
dem k tomu, že je velké množství bank a peněžních ústavů, 
které půjčky poskytují, je potřeba porovnat podmínky, za 
kterých nám peníze půjčí.  Lepší než půjčka je však myslet 
na zadní kolečka už dopředu a vytvářet si finanční rezervu.

A jaký z toho plyne závěr? Nejlepší je nepůjčovat si, hlídat 
si všechny účty, aby nám nevznikl někde třeba i nechtěně 
dluh a abychom se nemuseli potýkat s řešením exekucí nebo 
insolvence.

Robin Pastrňák, 9. B

Beseda se soudkyní

Paskov, 5. května 2015

Koncert většinou prožívám v zákuli-
sí, protože jsem účinkující. Ze začát-
ku se dívám ven, jestli už přicházejí 
děti z prvního stupně. Když vidím, 
že už jdou, jdu se chystat na hraní. 
Rozehrát se, naladit se s ostatními 
trubkami nebo si přehrát ještě něja-
ká těžká místa ve skladbě. Když mám 
všechno splněno, jdu se podívat do 
předsálí, jak pokračuje koncert a za 
jak dlouho budeme hrát my. Hrajeme 
až úplně poslední číslo. Paskovský Big 
Band. Všude je šrumec. Z pódia chodí 
účinkující, které hned nahrazují další 
muzikanti. Když vidím, že se chystá 
pěvecký sbor, jdu do třídy, kde se při-
pravuji na hraní. Beru si noty a trub-
ku. Vidím, jak jsou někteří nervózní, 
jak pořád chodí na toalety nebo jedí.  
Já nervózní vůbec nejsem, protože už 
hraju tak dlouho, že je mi to už fuk. 
Všichni z Big Bandu jsou v předsálí a 
povídají si. Já stojím vedle Anet, která 

hraje taky na trubku.

Vcházíme na pódium. Jsou na nás na-
mířená velká ostrá světla, při kterých 
musím přivřít oči, jak je to nepříjem-
né. Mezi námi ještě pobíhají učitelé, 
kteří chystají židle pro saxofony, hor-
ny a trombóny. My trumpetisté jako 
vždy musíme stát, aby nás bylo vidět 
a hlavně slyšet.  V sále jsou malé děti, 
které tiše čekají, až začneme koncer-
tovat. Ještě nám pan učitel říká, jakou 
skladbu budeme hrát. Všichni listují 
notami. Jako první budeme hrát pís-
ničku Rock aroud the clock. A začí-
náme. Písnička končí a my sklízíme 
velký potlesk a vřískot dětí. Musím se 
usmát, protože mě to těší. 

Večerní koncert probíhá úplně stejně 
až na to, že je tady víc dětí, které na 
dopoledním koncertě neúčinkovaly a 
hraje náš velký, dechový orchestr. Big 
Band hraje předposlední a orchestr 
poslední. Takže se za takovou krátkou 

dobu musíme stihnout převlíknout 
do orchestrového šmoulího trička 
nebo mikiny. 

Chystáme židle pro orchestr. Hra-
je nás tam strašně hodně, proto se 
židle chystají dlouho. Učitelé si mezi 
sebou židle přehazují a chystají si sto-
jany. Kdo má židli, musí  si sednout, 
aby se vědělo, kolik židlí je ještě třeba 
donést. Když se všichni usadí, tak če-
káme na dirigenta. Když přijde na pó-
dium, musí se celý orchestr postavit. 
Dirigent ještě upraví mikrofony a pro-
hodí k obecenstvu nějaký ten vtípek.  
Hrajeme známé skladby, protože ty 
se publiku nejvíce líbí. Tleskají nám 
do rytmu a někdy i zpívají. Zahraje-
me tak 3-4  skladby. Pak se za velkého 
potlesku postavíme a většinou je ten 
potlesk tak velký, že musíme nějakou 
tu skladbu přidat. Podle toho soudím, 
že se nám koncert povedl.  

Martina Vaňková, 9. B

Jarní koncert ZUŠ
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